
Nr OR-BR.0002.3.2024 

 

 

    PROTOKÓŁ Nr III/2024 

 

z trzeciej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy kadencji 2024-2029                              

odbytej w dniu 27 czerwca 2024 r. w godzinach 15,00 – 19,10 w sali posiedzeń w Urzędzie 

Gminy i Miasta Koziegłowy. 

 

Uchwały podjęte na sesji: 

 

 

1. Nr 12/III/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 r. 

 

2. Nr 13/III/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

 

3. Nr 14/III/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Powiatowo-Gminnemu 

„Jedźmy Razem!” w Myszkowie. 

 

4. Nr 15/III/2024 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat i nieopodatkowanych 

należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym stanowiących dochody budżetu 

Gminy i Miasta Koziegłowy za pomocą instrumentu płatniczego, na którym przechowywany 

jest pieniądz elektroniczny. 

 

5. Nr 16/III/2024 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 

 

6. Nr 17/III/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok. 

 

7. Nr 18/III/2024 w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza za 2023 rok. 

 

8. Nr 19/III/2024 w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Myszkowie. 

 

9. Nr 20/III/2024 w sprawie zmiany Uchwały nr 199/XXII/2005 z dnia 22 lutego 2005 r.                       

w sprawie utworzenia Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty Samorządowej 

Gminy i Miasta Koziegłowy oraz nadania Statutu. 

 

10. Nr 21/III/2024 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy i Miasta Koziegłowy z 24 listopada 

2016 r. nr 163/XXV/2016 w sprawie wskazania jednostek organizacyjnych obsługiwanych 

przez Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty Samorządowej Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 
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11. Nr 22/III/2024 w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów w jednostkach 

pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy (sołectwa). 

 

12. Nr 23/III/2024 w sprawie w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów w jednostkach 

pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy (miasto, dzielnica). 

 

13. Nr 24/III/2024 w sprawie w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy na 2024 rok. 

 

14. Nr 26/III/2024 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Kościoła Starokatolickiego 

Mariawitów pw. Św. Marii Magdaleny w Gniazdowie z przeznaczeniem na prace 

konserwatorskie, restauratorskie przy Kościele Starokatolickim Mariawitów pw. Św. Marii 

Magdaleny w Gniazdowie, wpisanym do gminnej ewidencji zabytków. 

 

15. Nr 25/III/2024 w sprawie w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy 

i Miasta Koziegłowy na 2024 rok. 

 

Podjęte uchwały wraz z raportami z głosowań stanowią załączniki 1 – 15 do protokołu. 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad.  

 

Obradom sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Pani Joanna 

Kołodziejczyk. 

 

Protokolant: Katarzyna Jagiełło. 

 

Radnych obecnych na sesji - 14. 

Radny nieobecny: Pan Andrzej Szóstak 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

 

-    Burmistrz Gminy i Miasta   Pan Jacek Ślęczka 

- Sekretarz GiM Pan Krzysztof Bąk  

- Skarbnik GiM Pani Anna Łoniewska-Niewęgłowska   

- Dyrektor GMOPS Pani Agnieszka Kłys 

- Dyrektor ZEAOS Pani Bożena Kolasa 

- Dyrektor Zespołu Usług Komunalnych Pan Zbigniew Polak 

- Radca prawny Urzędu GiM Pan Sławomir Kania 

- Kierownicy referatów Urzędu GiM Koziegłowy: Pan Przemysław Kołodziejczyk,                            

Pani Justyna Błońska-Ćwik 

- Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Koziegłów i Rosochacza  

- Sołtysi 
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Porządek obrad podany w zawiadomieniu o sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Powiatowo-

Gminnemu „Jedźmy razem!” w Myszkowie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat i nieopodatkowanych 

należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym stanowiących dochody 

budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy za pomocą instrumentu płatniczego, na którym 

przechowywany jest pieniądz elektroniczny. 

9. Raport o stanie Gminy: 

1) przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy za rok 2023, 

2) debata nad raportem, 

3) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie wotum zaufania, 

4) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy                         

i Miasta Koziegłowy. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy za 2023 

rok oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium: 

1) przedstawienie sprawozdania Burmistrza, 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania, 

3) opinia Komisji Rewizyjnej Rady GiM o sprawozdaniu z wykonania budżetu oraz 

wniosek w sprawie udzielenia absolutorium, 

4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej                         

w sprawie udzielenia absolutorium,  

5) opinia komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu i wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium,  

6) dyskusja, 

7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 

rok, 

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza za 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Myszkowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 199/XXII/2005 z dnia 22 lutego 2005 r.                       

w sprawie utworzenia Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty Samorządowej 

Gminy i Miasta Koziegłowy oraz nadania Statutu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy i Miasta Koziegłowy z 24 

listopada 2016 r. nr 163/XXV/2016 w sprawie wskazania jednostek organizacyjnych 

obsługiwanych przez Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty Samorządowej 

Gminy i Miasta Koziegłowy. 

14.  Podjęcie uchwały sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów w jednostkach 

pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy (sołectwa). 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów w jednostkach 

pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy (dzielnice). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Miasta Koziegłowy                               

na 2024 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy na 2024 rok. 

18. Informacja Burmistrza Gminy i Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

19.  Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta o działaniach podejmowanych                          

w okresie międzysesyjnym.  

20. Interpelacje i zapytania Radnych.   

21.  Wolne wnioski i informacje. 

22.  Zakończenie obrad 3 Sesji Rady Gminy i Miasta. 

 

Porządek obrad Sesji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przebieg obrad: 

 

Ad. pkt 1  

 Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Koziegłowy Pani Joanna Kołodziejczyk dokonała 

otwarcia sesji, powitała przybyłych na sesję Radnych, Pana Burmistrza, kierowników                 

jednostek organizacyjnych, pracowników Urzędu Gminy i Miasta, Państwa Sołtysów oraz                                        

Panie Przewodniczące zarządów Miasta Koziegłowy i dzielnic. 

Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się w systemie głosowań oraz 

potwierdzenie obecności na dzisiejszej sesji.  

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności i potwierdzeniem obecności w systemie                         

do głosowania w sesji Rady Gminy i Miasta uczestniczy 14 Radnych. Stwierdziła więc, że sesja 

jest prawomocna. 

Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki nr 17,18 do protokołu. 

  Ad. pkt 2 

       

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk zaproponowała rozszerzenie porządku 

obrad sesji o podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Kościoła 

Starokatolickiego Mariawitów pw. Św. Marii Magdaleny w Gniazdowie z przeznaczeniem                    

na prace konserwatorskie, restauratorskie przy Kościele Starokatolickim Mariawitów pw. Św. 

Marii Magdaleny w Gniazdowie, wpisanym do gminnej ewidencji zabytków. 

 

Zapytała czy Radni będą zgłaszać wnioski w sprawie porządku obrad. Wniosków nie zgłaszano. 

Porządek obrad został przyjęty 14 głosami „za” (jednogłośnie). Wyżej wymieniony projekt 

uchwały został rozpatrzony w punkcie 17 porządku obrad. 

Raport z głosowania nad porządkiem obrad stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Uchwalony porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Powiatowo-

Gminnemu „Jedźmy razem!” w Myszkowie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat i nieopodatkowanych 

należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym stanowiących dochody budżetu 

Gminy i Miasta Koziegłowy za pomocą instrumentu płatniczego, na którym przechowywany 

jest pieniądz elektroniczny. 

9. Raport o stanie Gminy: 

1) przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy za rok 2023, 

2) debata nad raportem, 

3) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie wotum zaufania, 

4) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy                         

i Miasta Koziegłowy. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy za 2023 rok  

oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium: 

1) przedstawienie sprawozdania Burmistrza, 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania, 

3) opinia Komisji Rewizyjnej Rady GiM o sprawozdaniu z wykonania budżetu oraz  

wniosek w sprawie udzielenia absolutorium, 

4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium,  

5) opinia komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu i wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium,  

6) dyskusja, 

7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok, 

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza za 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Myszkowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 199/XXII/2005 z dnia 22 lutego 2005 r.                       

w sprawie utworzenia Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty Samorządowej 

Gminy i Miasta Koziegłowy oraz nadania Statutu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy i Miasta Koziegłowy z 24 

listopada 2016 r. nr 163/XXV/2016 w sprawie wskazania jednostek organizacyjnych 

obsługiwanych przez Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty Samorządowej Gminy                    

i Miasta Koziegłowy. 

14.  Podjęcie uchwały sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów w jednostkach 

pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy (sołectwa). 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów w jednostkach 

pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy (dzielnice). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Miasta Koziegłowy                               

na 2024 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Kościoła Starokatolickiego 

Mariawitów pw. Św. Marii Magdaleny w Gniazdowie z przeznaczeniem na prace 

konserwatorskie, restauratorskie przy Kościele Starokatolickim Mariawitów pw. Św. Marii 

Magdaleny w Gniazdowie, wpisanym do gminnej ewidencji zabytków. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy na 2024 rok. 

19. Informacja Burmistrza Gminy i Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

20.  Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

21. Interpelacje i zapytania Radnych.   

22. Wolne wnioski i informacje. 

23. Zakończenie obrad 3 Sesji Rady Gminy i Miasta. 

 

Ad. pkt 3 

 

 Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk poinformowała, że protokół                            

z poprzedniej sesji wywieszony był na tablicy ogłoszeń i był do wglądu w Biurze Rady, każdy 

miał możliwość zapoznania się z nim (protokół został również przesłany Radnym                                       

za pośrednictwem systemu eSesja). Zapytała czy Radni będą zgłaszali wnioski lub uwagi                    

do protokołu. Radni nie zgłaszali uwag. Protokół z poprzedniej sesji, która odbyła się w dniu                   

23 maja 2024 roku został przyjęty 14 głosami „za” (jednogłośnie).  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad. pkt 4 
 

          Rada Gminy i Miasta Koziegłowy jednogłośnie powołała Komisję Uchwał i Wniosków         

w składzie: 

 

1. Pan Artur Kciuk 

2. Pan Leonard Jagoda 

3. Pan Marek Kawalec  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 Ad. pkt 5 

 

        Pan Leonard Jagoda przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy                      

i Miasta Koziegłowy na 2024 rok (załącznik nr 22 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały.        
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Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że na wtorkowym wspólnym posiedzeniu komisji 

szczegółowo omawiany był każdy punkt i są to te same materiały, które były omawiane                            

we wtorek. 

 

Uchwała Nr 12/III/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok  

została przyjęta 14 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

 Ad. pkt 6 

 

         Pan Marek Kawalec przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej (załącznik nr 23 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 13/III/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej została przyjęta 

14 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

Ad. pkt 7 

 

           Pan Artur Kciuk przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Związkowi Powiatowo-Gminnemu „Jedźmy Razem!” w Myszkowie (załącznik nr 24 do 

protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 14/III/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Powiatowo-

Gminnemu „Jedźmy Razem!” w Myszkowie została przyjęta 14 głosami „za” (jednogłośnie). 

          

Ad. pkt 8 

 

Pan Leonard Jagoda przedstawił projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty 

podatków, opłat i nieopodatkowanych należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym 

stanowiących dochody budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy za pomocą instrumentu płatniczego, 

na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny (załącznik nr 25 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 15/III/2024 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat i nieopodatkowanych 

należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym stanowiących dochody budżetu 

Gminy i Miasta Koziegłowy za pomocą instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest 

pieniądz elektroniczny została przyjęta 14 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

          Ad. pkt 9 

 

          Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk udzieliła głosu Panu Burmistrzowi 

celem przedstawienia Raportu o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy za 2023 rok. 
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1) 

Pan Burmistrz na wstępie podziękował za pracę nad Raportem, który stanowi kompleksowe 

zestawienie wszelkich działań Urzędu GiM, jednostek podległych, organizacji i stowarzyszeń 

pozarządowych oraz wielu przedsięwzięć w zakresie realizacji zadań strategicznych w postaci 

różnych programów, funduszy realizowanych przez Gminę oraz powołane do tego odpowiednie 

jednostki. Państwo Radni otrzymali kompleksowy Raport, który jest również zawieszony                      

na stronie internetowej Urzędu Gminy i Miasta Koziegłowy, poddany był wielorakiej analizie, 

ale i również wstępnej dyskusji, ocenie oraz pewnych wniosków, które chciałby obecnie 

zaprezentować. 

 

Rozdział I. Informacje ogólne o Gminie i Mieście Koziegłowy 

 

Gmina i Miasto Koziegłowy, jeżeli chodzi o demografię, od kilku lat jest gminą stabilną, 

jeśli chodzi o ilość mieszkańców. W części sołectw zauważamy niewielki wzrost zameldowań 

mieszkańców, natomiast w niektórych sołectwach widzimy znaczny spadek. Niemniej jednak               

na dzień 31 grudnia 2023 roku zameldowanych mieszkańców na terenie Gminy i Miasta 

Koziegłowy było 14.008 osób, w tym kobiet - 7260, mężczyzn - 6748. Dla porównania do roku 

2022: liczba mieszkańców wynosiła 14.142, w tym kobiet – 7336, mężczyzn - 6806. Widzimy 

niewielką tendencję spadkową spowodowaną ilością urodzeń w stosunku do ilości zgonów. 

Zauważamy, że Gmina i Miasto Koziegłowy, a przynajmniej część miejscowości utrzymuje 

liczbę mieszkańców zameldowanych na pobyt stały od 2021 roku na nie zmienionym poziomie, 

a jest kilka miejscowości, gdzie ilość mieszkańców uległa zwiększeniu. Szczegółowe dane 

znajdują się w Raporcie – tabela dotycząca danych demograficznych Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 

Następnie przedstawił cyfry, które będą determinantem rozwoju Gminy i Miasta Koziegłowy                   

i pewnych okoliczności związanych z rozwojem, ale i również wykonywaniem zadań                           

w przyszłości: 

− liczba urodzeń: w 2022 roku – 100, w 2023 roku – 93; 

− liczba zgonów: w 2022 roku – 185, w 2023 roku – 161; 

− liczba małżeństw zarejestrowanych w Urzędzie Stanu Cywilnego: w roku 2022 – 55,                    

w roku 2023 – 56. 

 

Rozdział II. Analiza sytuacji finansowej Gminy i Miasta Koziegłowy 

 

Pan Burmistrz poinformował, że przedstawiając Raport szczegółowo i merytorycznie 

będzie omawiał Rozdział II Raportu tj. sytuację finansową w kolejnym puncie porządku obrad, 

przy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok. Niemniej jednak zwrócił uwagę na kwoty, 

które stanowiły dochody i wydatki budżetu. Dochody Gminy i Miasta Koziegłowy zostały 

zamknięte na koniec roku 2023 kwotą 114.361.169,08 zł., z tego dochody własne wynosiły 

35,18%, co przełożyło się na kwotę 40.229.844,34 zł. 

Strona wydatkowa zamknęła się kwotą 123.336.586,83 zł., w tym wydatki majątkowe kwotą 

52.904.967,32 zł., co stanowi 42,89%. 

Gmina i Miasto Koziegłowy po raz kolejny w minionym roku budżetowym utrzymuje tendencję 

maksymalnych, zarówno dochodów własnych, jak i maksymalnych wydatków majątkowych.                  
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Te procenty mówiące o 1/3 dochodów własnych w strukturze budżetu Gminy i Miasta 

Koziegłowy po stronie dochodowej, można powiedzieć, że są elementem optymalnym 

otwierającym, ale i również aktywnym. Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, to trzeci rok z rzędu, 

gdzie pomimo trudnej sytuacji gospodarczej związanej z wychodzeniem z obszaru po covidzie, 

trwającej wojny w Ukrainie, wydatki majątkowe są imponujące, a stanowią prawie 43% 

wydatków ogółem. Kolejnym elementem świadczącym o kondycji finansowej Gminy i Miasta 

Koziegłowy jest stan zadłużenia, a wynosi 9 mln zł., co stanowi około 14% ogółem dochodów 

Gminy i Miasta Koziegłowy. Jesteśmy jednym z niżej obciążonych samorządów, jeżeli chodzi                  

o procentowy udział wspierania się pożyczkami czy kredytami. Dane te będą szczegółowo 

omówione przy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy za rok 2023. 

Następnie omówił kolejne działy, zawarte w Raporcie, które realizuje samorząd Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 

 

Rozdział III. Inwestycje i Gospodarka Komunalna 

 

Rozdział ten przedstawia inwestycje i remonty dotyczące zarówno wydatków 

inwestycyjnych, bieżących jak i majątkowych realizowanych przez Gminę i Miasto Koziegłowy 

w Referacie Inwestycji i Gospodarki Komunalnej. Dzięki zespołowi pracowników wszystkie 

wydatki zarówno majątkowe, ale i również związane z bieżącym utrzymaniem części 

komunalnej realizowanej przez Urząd Gminy i Miasta Koziegłowy przechodzą tutaj. 

Realizowane są również wszystkie zadania z charakteru zadań administracji publicznej 

dotyczącej wydawania odpowiednich zgód, zezwoleń czy decyzji. Ten Referat posiada również 

w swym zakresie planowanie przestrzenne. Na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 25 

czerwca br. omawiane były ewentualne zmiany w zakresie planowania przestrzennego. Mamy 

temat, który musimy dokończyć, rozpoczęty w ramach Strategii, ale i również studium 

uwarunkowań i miejscowych planów, które nas czekają. 

Gmina i Miasto Koziegłowy, jak wszyscy wiedzą, przystąpiła do zmiany Studium, mamy 

nadzieję, że okres planowania przestrzennego w zakresie zagospodarowania Studium będzie 

domknięty w tym roku. Ten Referat wydaje decyzje, wypisy oraz warunki zabudowy oraz 

organizuje całość procesu inwestycyjnego związanego z utrzymaniem, konserwacją, 

modernizacją oświetlenia ulicznego, dróg publicznych i całej infrastruktury wodno-

kanalizacyjnej szeroko pojętej gospodarki komunalnej. Dokładnie 28 postępowań przetargowych 

realizowanych przez ten Referat spowodowało to, że kilkadziesiąt milionów złotych w ciągu 2 

lat, bo część inwestycji było realizowanych w okresie 2 letnim, mieliśmy możliwość 

skonsumowania, zarówno jako Urząd Gminy i Miasta Koziegłowy, bezpośrednio jako jednostka 

samorządu, ale w dużym stopniu jako beneficjenci ostateczni – mieszkańcy Gminy i Miasta 

Koziegłowy, w ramach środków zewnętrznych odnawialnych źródeł energii.  

 

Rozdział IV. Założenia Gminnego Programu Ochrony Środowiska 

 

Kolejnym Referatem, który również działa wielotorowo jest Referat Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Gruntami. Mamy przyjęty Gminny Program Ochrony Środowiska                   

na lata 2016-2019 z perspektywą do roku 2023. Obecnie rozpoczęliśmy prace nad Strategią                    

do roku 2030. Referat wykonuje wiele zadań w tym związanych ze scaleniami, podziałami, 
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wydawaniem różnego rodzaju zezwoleń, opinii czy decyzji na wniosek podmiotów i osób 

fizycznych. Ten Referat również zajmuje się bardzo ważną częścią w zakresie gminnego 

programu ochrony środowiska, obejmuje swoim obszarem wiele aspektów ekologicznych, 

którym przypisano główne kierunki działań służące do ich osiągnięć i poprawy efektywności 

ochrony środowiska. Kolejnym zadaniem realizowanym z tym referacie jest gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Staraliśmy się i staramy się w dalszym ciągu utrzymywać jeden                        

z najniższych wskaźników, jeżeli chodzi o opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przez naszych mieszkańców. W bieżącym roku kończy się umowa z operatorem, jesteśmy                       

na etapie rozstrzygania przetargu i możemy mieć nadzieję, że ta kwota i wartość przeliczeniowa 

będzie podobna i o tym będziemy wspólnie decydowali. Jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy w mijającym roku działał tzw. PSZOK 

oraz zintegrowany system odbioru odpadów zarówno komunalnych, jak i wielkogabarytowych. 

Uważa, że realizowana formuła jest optymalna i oby była w dalszym ciągu realizowana przez 

wybranego operatora. 

 

Rozdział V. Stan mienia komunalnego na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy 

 

Jest to obszar bardzo mocno zaawansowany, a w szczególności w zakresie regulacji 

stanów prawnych. Ilość postępowań administracyjnych i obrót gruntami od 1 stycznia do 31 

grudnia 2023 roku – Gmina i Miasto Koziegłowy nabyła 150 nieruchomości i to są 

nieruchomości zastane z odległych lat, są to szczególnie działki drogowe o charakterze lokalnym 

czy ponadlokalnym. Procedura przejmowania i regulacji stanów prawnych jest bardzo 

skomplikowaną częścią, jeżeli chodzi o udokumentowanie stanu posiadania. Podziękował 

Państwu Sołtysom, Państwu Radnym oraz wszystkim osobom, które składają oświadczenia                         

i popierają wnioski o komunalizację dróg gminnych czy będących we władaniu Gminy i Miasta 

Koziegłowy, za oświadczenia i pomoc w regulacji stanów prawnych. 

Referat zajmuje się również sprawami z indywidualnych wniosków mieszkańców, decyzji 

podziałowych , obrotem nieruchomościami na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. 

 

Pan Burmistrz omówił działanie kolejnego Referatu Urzędu Gminy i Miasta Koziegłowy, 

tj. Referat Spraw Obywatelskich, który łączy w sobie kilka zadań, zarówno z pozycji Urzędu 

Stanu Cywilnego, Referatu Spraw Obywatelskich, działalności gospodarczej i ochotniczych 

straży pożarnych. W tym obszarze skupione są zadania w większości dotyczące osób 

prywatnych, związanych z wydawaniem różnego rodzaju zaświadczeń i aktów. Sprawność 

informatyczna pracowników decyduje, że każdy wniosek przyjmowany każdego dnia wydawany 

jest niezwłocznie. 

Działalność gospodarcza – mamy zarejestrowanych 1198 podmiotów gospodarczych,                               

w systemie na bieżąco wprowadzane są zmiany, zarówno dotyczące wyrejestrowania jak                          

i zarejestrowania. 

Stanowisko ds. ochotniczych straży pożarnych – zajmuje się nie tylko kreowaniem zarządzania          

z punktu widzenia samorządu Gminy i Miasta Koziegłowy, sprawami ochrony 

przeciwpożarowej, ale również bardzo aktywnie działa z ochotniczymi strażami pożarnymi                    

w zakresie przepływu informacji, w pozyskiwaniu środków oraz wszelakich rozliczeń.  

 



 11   

 

Rozdział VI. Działalność Zespołu Usług Komunalnych 

 

W Raporcie opisane są bardzo szczegółowo zadania, jakim zajmuje się Zespół Usług 

Komunalnych oraz wyniki finansowe, operacje finansowe w zakresie wpływów własnych,                    

ale i również związanych z tzw. utrzymaniem działalności Zespołu Usług Komunalnych. ZUK  

wypracowuje w kilku obszarach dochody własne, wykonuje również gro zadań zleconych przez 

Gminę i Miasto Koziegłowy. Podkreślił kilka obszarów działalności Zespołu Usług 

Komunalnych, który działa od 2007 roku, a zaczynał pracę w bardzo skromnym składzie                             

i bardzo skromnym zasobem wyposażeniowym. Obecnie jest jedną z wiodących jednostek, która 

wykonuje mnogość zadań na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Również ubiegły rok jest 

wyjątkowym sprawozdaniem z działalności ZUK podzielonym na obszary: 

− organizacyjno-administracyjny dotyczący obsługi mieszkańców w zakresie zadań wodno-

kanalizacyjnych, zamówień publicznych, których było w 2023 roku aż 319, i to były 

przetargi nieograniczone, ograniczone, zamówienia z wolnej ręki, lub zapytania cenowe.                  

Te 319 zakupów świadczy o ilości zadań, które ZUK wykonuje; 

− zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków – w 98% zaopatrujemy mieszkańców                    

na każdą prośbę i oczekiwania każdego naszego mieszkańca. Sieć wodociągowa 

modernizowana, remontowana, utrzymywana każdego dnia ma coraz lepsze parametry oraz 

ilość wydobywanej i sprzedawanej wody. Mamy trzy ujęcia wody na terenie Gminy i Miasta 

Koziegłowy: Koziegłowy, Rzeniszów i Pińczyce. Ujęcie Koziegłowy wyremontowane                   

ze stacją uzdatniania wody obejmuje 64 km bieżącej sieci, ujęcie Rzeniszów ma 55 km . Od 

ubiegłego roku trwają prace modernizacyjne i remontowe, a dzisiejsza sesja Rady Gminy               

i Miasta Koziegłowy jest tego dobrym przykładem, gdzie możemy również wesprzeć 

niewielkimi środkami finansowymi termomodernizację obiektu, który będzie kompleksowo 

zrewitalizowany pod względem stacji ujęcia wody i ma nadzieję, że na wiele lat będzie 

służył w zaopatrzeniu w wodę mieszkańcom Gminy i Miasta Koziegłowy. Największym 

wodociągiem jest wodociąg Pińczyce – 102 km, który czeka do modernizacji. W zakresie 

zaopatrzenia w wodę wykonano 80 nowych przyłączy wodociągowych o długości prawie                 

3 km., na bieżąco usuwano awarie, wymieniano wodomierze, zamontowano 620 szt. 

wodomierzy z odczytem radiowym, drobne naprawy , ale i również 24 godzinny monitoring. 

Pobór wody, jak również zużycie jest wskaźnikiem dbałości o stan techniczny urządzeń                    

i z roku na rok ta różnica między poborem a sprzedażą się zmniejsza, a to świadczy, że ilość 

wody jest w kontroli; 

− utrzymanie czystości i porządku – kilkunastu pracowników ZUK dba w tym zakresie                     

o miasto, dwie dzielnice i 26 sołectw, w miarę posiadanych środków utrzymuje                         

w porządku i czystości i na pewno Państwo Radni i Państwo Sołtysi potwierdzą                        

ich aktywność i możliwości do wykorzystania. Kilkadziesiąt przykładów podanych                     

w Raporcie świadczy o tym, że nie ma rzeczy niemożliwej, której by Zespół Usług 

Komunalnych nie mógłby się podjąć i skutecznie ją wykonać; 

− gospodarka ściekowa – Zespół Usług Komunalnych zawiaduje infrastrukturą wybudowaną 

przez Gminę i Miasto Koziegłowy, a oddaną do użytkowania. Mamy oczyszczalnię ścieków 

w Koziegłowach i dwie zlewnie: Koziegłowy i Postęp, które są rozdzielone. Jedna przebiega                     

w kierunku Żarek Letniska, Masłońskiego, obejmuje Postęp, Lgotę Nadwarcie i Oczko. 
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Druga zlewnia w ubiegłym roku miała swój początek zaistnienia, tj. zlewnia Koziegłowy. 

Przez utrudnienia związane z lokalizacją w drodze wojewódzkiej 789 rozpoczęto 

projektowanie miejscowości Koziegłówki i ma nadzieję, że te 13 mln zł. wydanych na sieć 

kanalizacyjną i na przepompownię stanie się otwarciem na kontynuację sieci kanalizacji 

sanitarnej dla zlewni Koziegłowy – dla miasta Koziegłowy. Mamy przygotowaną już                      

w ubiegłym roku dokumentację projektową ul. Żareckiej i ul. Świętokrzyskiej, jednak                        

z ubolewaniem może powiedzieć, że mamy problem z wyłonieniem wykonawcy na tymże 

odcinku. Oczyszczalnia ścieków jest nowoczesnym obiektem, który świadczy usługi przez 

całą dobę, przyjmowane są ścieki dowożone, ale i również od niedawna ścieki płynące przez 

przepompownię, z Koziegłówek.  Zadania w zakresie kanalizacji są wyzwaniem, które 

czeka nas w przyszłości; 

− opłata targowa i obsługa targowiska – targowisko, opieka nad nim i nadzór przynosi 

wyjątkowe i spodziewane efekty; 

− utrzymanie dróg, konserwacja, naprawy – to są dziesiątki, a nawet setki kilometrów 

wysypanych, naprawianych dróg- zarówno tłuczniowych jak i asfaltowych. W ramach 

remontów cząstkowych Zespół Usług Komunalnych, poprzez środki budżetu Gminy                       

i Miasta Koziegłowy, wykonał setki tychże działań w ciągu roku; 

− zarządzanie zasobem komunalnym mieszkaniowym – Zespół Usług Komunalnych posiada 

kilka budynków komunalnych, większość tych obiektów dzięki staraniom administratora, 

ale i samorządowi Gminy i Miasta Koziegłowy skutecznie została wyremontowana, 

wykonano termomodernizację i jest w gotowości do przyjmowania mieszkańców, jeżeli 

zachodzi taka potrzeba. 

Kończąc informację o działalności Zespołu Usług Komunalnych zachęcał do sczytania Raportu, 

który pokazuje w sposób obrazowy i czytelny dla odbiorcy najważniejsze informacje na temat  

wykonywania na rzecz mieszkańców Gminy i Miasta Koziegłowy zadań, które spoczywają                     

na tej jednostce.  

 

Rozdział VII. Działalność Gminno-Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 

 Polityka społeczna jest bardzo ważną misją Gminy i Miasta Koziegłowy, gdzie                             

od przedszkola aż po seniora wsparcie rodzin w wielu obszarach realizowane jest przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Misją Ośrodka jest budowanie silnej rodziny stwarzającej mieszkańcom 

możliwość rozwoju oraz skutecznie przeciwdziałanie zjawiskom wykluczenia społecznego.                   

Ta misja w mijającym roku równie skutecznie w wielu obszarach była wykonywana: 

− liczba osób objęta wsparciem zmieniała się od 449 w 2021 roku, do 419 w 2022 r. oraz 325 

w 2023 r. Świadczy to o tym, że zarówno profilaktyka, ale i również działalność społeczna, 

ekonomiczna rodzin ulega znaczącej i widocznej poprawie. W rozbiciu na pewnego rodzaju 

obszary udzielanej pomocy rozkłada się to procentowo, ale największym obszarem jest 

niepełnosprawność, bezrobocie, długotrwała i ciężka choroba, bezradność w sprawach 

opiekuńczo-wychowawczych, prowadzenia gospodarstwa domowego, czasami przemoc                   

w rodzinie ale i również ochrona macierzyństwa i wielodzietności. Przekrój pomocy 

społecznej jest duży, ale i duża w tym zasługa reagowania pracowników Pomocy 

Społecznej; 
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− poprzez Ośrodek Pomocy Społecznej Gmina świadczy wiele zadań, a między innymi zasiłki 

celowe i specjalne, a zasiłków tych w ubiegłym roku było wydanych dla 190 osób, 

sfinansowano pobyt w schronisku dla 9 osób. Liczba osób objętych tym wsparciem również 

z roku na rok maleje: w 2021 roku było to 277 osób, w 2022 roku – 268 osób, a w 2023 roku 

– 190 osób; 

−  zasiłki stałe, w którym jesteśmy tylko pośrednikiem w przekazywaniu środków                          

z budżetu Wojewody i takich decyzji wydano w 2023 roku w liczbie 106, w 2022 – 107,                   

w 2021 – 113; 

− zasiłki okresowe, wypłacane na wniosek ubiegających się o nie , po analizie socjalnej i po 

kryterium dochodowym : w 2023 roku – 81 rodzin, w 2022 r. 88 rodzin, w 2021 – 90 rodzin 

uzyskało wsparcie w postaci zasiłków okresowych; 

−  dopłaty do domów pomocy społecznej stanowią znaczne wydatki – wzrost wydatków 

wynika z konieczności umieszczenia osób samotnych, które nie mają jakiegokolwiek 

wsparcia lub mają niskie uposażenia, za ich zgodą do domów opieki społecznej.                            

W ubiegłym roku w domach opieki społecznej przebywało 19 naszych mieszkańców,                     

a kwota ta z roku na rok wzrasta, w roku 2023 wynosiła 651.837 zł.; 

− Gmina i Miasto Koziegłowy świadczy usługi tzw. niepieniężne, obraliśmy bardzo dobry 

kierunek zatrudnienia pracowników – opiekunów, którzy pomagają osobom samotnym,                   

z niepełnosprawnością na miejscu, w danym środowisku.  Podopieczni odwiedzani                     

są każdego dnia; 

− kolejne zadania to : fundusz alimentacyjny, zadania świadczone każdego dnia wynikające                  

z innych ustaw – wspieranie rodziny i system pieczy zastępczej, karta dużej rodziny, pomoc 

materialna o charakterze socjalnym, pomoc żywnościowa w której Gmina i Miasto 

Koziegłowy również czynnie uczestniczy. W ubiegłym roku mieliśmy ponad 5 ton żywości                           

w Programie Pomocy Żywnościowej, która została wydana naszym podopiecznym.  

 

Oprócz wyżej wymienionych zadań w Ośrodku Pomocy Społecznej funkcjonują jeszcze inne 

obszary wsparcia i instytucji, a między innymi Warsztaty Terapii Zajęciowej w Wojsławicach,      

w których znajduje się 34 podopiecznych, w tym z terenu Gminy i Miasta Koziegłowy 14 

podopiecznych. Warsztaty te są pewnym wyjściem naprzeciw oczekiwaniom środowiska                         

i wsparciem dla rodzin, w których są osoby z niepełnosprawnościami. Jesteśmy dumni,                         

że Warsztaty Terapii Zajęciowej na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy istnieją. Ostatnio odbyło 

się wyjątkowe, integracyjne spotkanie, o którym opowie w informacji o działalności w okresie 

międzysesyjnym.  Co do korzyści, to są tylko po stronie dodatniej, w ubiegłym roku, poprzez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, zostały uruchomione dodatkowe zajęcia, częściowego 

pobytu podopiecznych, którzy nie są stałymi członkami Warsztatów Terapii Zajęciowej. 

Oprócz tego Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje w naszym imieniu zadania aktywizacji osób 

bezrobotnych poprzez wykonywanie prac społeczno-użytecznych przez osoby bezrobotne, 

organizuje wypoczynek letni dla dzieci i młodzieży. Szczegółowe dane w poszczególnych 

realizowanych zadaniach są umieszczone w raporcie o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy.  
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Rozdział VIII. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                       

oraz przeciwdziałania Narkomanii 

 

Od ubiegłego roku w Ośrodku Pomocy Społecznej w Koziegłowach realizowane jest 

kolejne zadanie - Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania Narkomanii, prowadzona jest Gminna Komisja Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych. Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Gminna Komisja Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych dysponując odpowiednia wiedzą o tego rodzaju problemach ma możliwość                      

i narzędzia w kierunku wspierania i pomocy osobom uzależnionym. Mnogość działań 

związanych z profilaktyką wśród dzieci i młodzieży, leczeniu świadczy o tym, że jesteśmy 

bardzo skuteczni i potrzebni mieszkańcom, którzy potrzebują tego rodzaju wsparcia i pomocy.               

Z niepokojem zauważamy, że liczba osób objętych tą profilaktyką i leczeniem z roku na rok 

wzrasta, stąd nasze narzędzia w postaci zatrudnienia psychologa, który w pierwszej kolejności 

przeprowadza rozmowę z osobą wskazaną lub decydującą się na podjęcie leczenia. Współpraca 

między Gminno-Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej, środowiskiem, ale i również wieloma 

osobami i instytucjami oraz rodzinami jest również modelowa. 

 

Rozdział IX. Program Współpracy z organizacjami Pozarządowymi 

 

Samorząd Gminy i Miasta Koziegłowy każdorazowo przyjmuje zarówno regulamin,                 

ale i również preliminarz wydatków w zakresie wsparcia organizacji pozarządowych w zakresie 

ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie. Sprawy pieniężne są czytelne, konkursowe, 

grantowe i udzielamy ich tym podmiotom, które działają na rzecz sportu, turystyki, rekreacji, ale 

i również działań w zakresie wolontariatu (kluby i stowarzyszenia). Współpraca, rozliczanie, 

umowy również realizowane przez Urząd Gminy i Miasta – Referat Promocji i Rozwoju                         

są właściwie i na bieżąco prowadzone. Współpraca pomiędzy stowarzyszeniami układa się 

modelowo . 

 

Rozdział X. Rozwój Społeczeństwa Obywatelskiego 

  

Współpraca poza finansowa jest objęta ogromnym wsparciem, kreowaniem pewnych 

działań informacyjno-organizacyjnych w celu budowania społeczeństwa obywatelskiego.                       

To widzieliśmy bardzo dobrze w ostatnich latach, a roku ubiegłym w doskonałej kontynuacji, 

poprzez stanowisko ds. społeczeństwa obywatelskiego, kiedy 40 podmiotów, organizacji                         

i stowarzyszeń pozarządowych miało możliwość szkoleń, kursów, konferencji i zdobywania 

informacji na temat narzędzi i posługiwania się w przepisach związanych z rozliczaniem                         

i funkcjonowaniem tychże organizacji pozarządowych: kół gospodyń wiejskich, ochotniczych 

straży pożarnych, stowarzyszeń senioralnych , Uniwersytet Trzeciego Wieku , Stowarzyszenia 

Emerytów i Rencistów oraz wielu organizacji lokalnych i stowarzyszeń działających na terenie 

Gminy i Miasta Koziegłowy. Działalność stowarzyszeń przyniosła również wymierny efekt                      

na rzecz Gminy i Miasta Koziegłowy. Podziękował Stowarzyszeniu dla Koziegłów, 

„Kijomaniakom”, Uniwersytetowi Trzeciego Wieku oraz wielu stowarzyszeniom, które ubiegały 

się o pozyskiwanie środków na swoją statutową, i nie tylko, działalność. Dane te zawarte                      

są  w Raporcie o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy, a opiewa to na kwotę ponad 250 tys. zł.                   
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Za tym poszła realizacja zadań, integracja oraz samorealizacja organizacji i stowarzyszeń 

pozarządowych.  

 

Rozdział XI. Sprawozdanie z działalności samorządowych placówek oświatowych oraz Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty Samorządowej w Koziegłowach 

 

W Raporcie opisane są bardzo szczegółowo sprawozdania placówek oświatowych                      

na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Faktyczne działania w terenie i to, co było wielokrotnie 

podkreślane w poprzednim roku, mnogość tych zadań, które realizowały szkoły, zasługują na 

uznanie. Szkoły, oprócz tego że otrzymują od samorządu środki finansowe , subwencje, starają 

się również samodzielnie lub przez różnego rodzaju inicjatywy wspierać działania integracyjne, 

inwestycyjne czy materialne , i ukłon w stronę wszystkich dyrektorów szkól i wszystkich 

organizacji i stowarzyszeń , podmiotów i fundacji które w jakikolwiek sposób nawiązały 

współpracę z jednostkami z terenu Gminy i Miasta Koziegłowy , że mogliśmy się nacieszyć 

wieloma społecznymi , oddolnymi inicjatywami , które kreowali dyrektorzy szkół i te podmioty , 

fundacje i stowarzyszenia , które decydowały się na takie wsparcie. Podziękował za to, co zrobili 

wszyscy w roku ubiegłym. Stan materialny placówek oświatowych jest modelowy i wyjątkowy, 

w szkołach mamy prawie wszystko. Chcielibyśmy, aby były pełnowymiarowe sale gimnastyczne 

przynajmniej w większych szkołach, mamy nadzieję, że programy rządowe pozwolą nam na te 

ewentualne oczekiwania.  

Gmina i Miasto Koziegłowy jest organem prowadzącym dla 6 szkół podstawowych, w których 

realizowany jest również proces wychowania przedszkolnego, mamy jeden Zespół Szkół, to jest 

Szkoła Podstawowa i Liceum W Koziegłowach , z którego jesteśmy również dumni , oraz jedno 

samodzielne przedszkole wraz z oddziałami integracyjnymi w Starej Hucie. Na terenie Gminy                 

i Miasta Koziegłowy do tych szkół uczęszcza obecnie 1466 uczniów. W ubiegłym roku było 

zatrudnionych 298 osób, w tym pracownicy administracji i obsługi co dawało razem 231 etatów. 

Placówki oświatowe, oprócz podstawowych zakresów i zadań, realizują dodatkowo projekty                    

i przedsięwzięcia, dzięki którym nie tylko nauczyciele, ale przede wszystkim uczniowie, rodzice 

oraz samorząd tworzą wyjątkowy klimat dla rozwoju dziecka i kształtowania jego osobowości. 

Podziękował każdej szkole za te ponadstandardowe działania, które są również pokazane                            

w wersji opisowej jak i fotograficznej Raportu o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Wszystkie szkoły wyposażone są w pracownie komputerowe, pomoce naukowe, nowoczesne 

sale, gdzie tylko udało się zorganizować - sale sportowe. Organizowane są zajęcia pozalekcyjne 

oraz wiele dodatkowych działań, o których poinformuje w sprawozdaniu z działalności                         

w okresie międzysesyjnym. Na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy mamy również dwie 

placówki niepubliczne – w Mysłowie i w Winownie. 

W dziale XII Raportu rozpisane są szczegółowo każde działania każdej szkoły, każdy konkurs, 

każda innowacyjność szkoły, a tych niezwykłości jest wyjątkowo wiele. 

W dziale tym opisana jest jednostka zajmująca się organizacją pracy szkół, której chcemy 

jeszcze dołożyć inne  zadania. Jednostka ta, wspólnie z Ośrodkiem Pomocy Społecznej napisała 

projekt tzw. „Maluch Plus”, który realizujemy w części inwestycyjnej, a obecnie na ukończeniu 

jest proces inwestycyjny, będziemy wchodzić w drugi moduł, czyli już uruchomienie                             

i utrzymanie żłobka. Wyraził nadzieję, że funkcjonowanie ZEAOS-u pozwoli nam wspólnie,                          
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z samorządem Gminy i Miasta Koziegłowy cieszyć się zyskiem, którym jest dobrze 

wyedukowane nasze społeczeństwo, i z tego jesteśmy dumni.  

 

Rozdział XII. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Promocji Kultury                       

w Koziegłowach  

 

 Pomimo tego, iż wielkość dofinansowania do instytucji kultury zawsze nam się nie 

domyka, mamy niedosyt i pewnego rodzaju braki, ta działalność wychodzi ponad standardowo w 

organizację wielu cyklicznych uroczystości. Każdego tygodnia na terenie naszej Gminy                       

i Miasta odbywają się różnego rodzaju zajęcia i działania organizowane poprzez Ośrodek 

Promocji Kultury. Oprócz stałych zajęć muzycznych, plastycznych, tanecznych czy innych                    

w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury, mamy wydarzenia kulturalne, działania świetlicowe, 

terapeutyczne oraz wydarzenia, które rozpisane są na poszczególne miesiące. Ilość tych 

uroczystości i wydarzeń jest imponująca, zachęcał do korzystania z bogatego kalendarza imprez 

czy działań realizowanych przez Miejsko-Gminny Ośrodek Promocji Kultury. 

 

Podsumowując Raport o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy Pan Burmistrz podkreślił,                  

że jest on wypadkową zarówno bieżącej działalności, która każdego dnia służy organizacji pracy 

samorządu i realizacji zadań własnych dla zaspokojenia potrzeb naszych mieszkańców,                            

ale i również gro zadań dedykowanych bezpośrednio dla naszych mieszkańców. Za tą wszelką 

działalność na rzecz samorządu Gminy i Miasta Koziegłowy złożył wszystkim podziękowania.  

 

Przedstawiony Raport o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy za 2023 rok stanowi załącznik                        

nr 26 do protokołu. 

 

2)    

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk podziękowała Panu Burmistrzowi za obszerne 

i wyczerpujące przedstawienie Raportu. Następnie otworzyła publiczną debatę nad Raportem. 

 

W debacie zabierali głos: 

 

− Radny Michał Kubalski podziękował Panu Burmistrzowi za tak szczegółowy opis 

wszystkich działań. Chciałby podkreślić kilka rzeczy, które mu się nasuwają kolejny rok                 

w Raporcie. Szkoda, że nasza Strategia gminy streszczona jest tylko na 2-3 stronach. Wie, 

że Raport odnosi się do całej Gminy, jednak dobrze byłoby pokazać mieszkańcom jak 

realizujemy poszczególne zapisy w długofalowej perspektywie. To, co się rzuca w oczy,                 

od czego Pan Burmistrz zaczynał wstąpienie, to demografia w naszej Gminie, a co za tym 

idzie i Oświata, która jak widać po wynikach - rok 2022 do 2023 w samych naszych 

szkołach podstawowych ubyło nam ponad 50 dzieci, a to jest tak, jakby w ciągu jednego 

roku zniknęła jedna z naszych mniejszych szkół. Wydatki przekraczają o prawie 10 mln zł 

subwencję, a jest to 10 mln zł, które mogłoby pójść na drogi, oświetlenia, boiska, poprawę 

bezpieczeństwa i komfortu ogólnie. To są tylko pieniądze i liczby, inwestowanie w dzieci                        

i młodzież. Niestety, raport pokazuje i obala pewien mit, gdzie wydawać by się mogło,                    

że szkoły kameralne, niewielkie dają dobre wyniki, dają możliwości rozwoju dzieciom,                  
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bo wyniki pozostawia indywidualnej ocenie. Wyniki ośmioklasistów obalają ten mit 

kameralności, co pozostawia również indywidualnej ocenie. Obecnie mamy roczniki gdzie 

jest 188 dzieci, a w zeszłym roku urodziło się tylko 93 dzieci. Nie jest to więc kwestia czy 

zajmiemy się kwestią oświaty, tylko kiedy.  

Z pozytywnych rzeczy wymienił pozytywny aspekt, a jest to kwota 50 mln zł. wydanych               

na inwestycje. Prawie połowę wydatków w naszej Gminie stanowią wydatki inwestycyjne,                 

setki instalacji, które trafiły do domów naszych mieszkańców . To już się powoli kończy, 

widać w poprzednim budżecie, zmieniają się źródła i sposoby dofinansowania. Bardzo 

cieszy rozwój kanalizacji w naszej Gminie i pieniądze, które pojawiają się na ten cel. Przede 

wszystkim cieszy żłobek – nowa inwestycja, która została rozpoczęta i ma nadzieję, że uda 

się wszystko dobrze zakończyć. Życzylibyśmy sobie takich samych wielkich środków                      

i równie spektakularnych projektów w kolejnych latach; 

− Radny Pan Damian Cesarz prosił, by podobnie jak w roku ubiegłym, Raport o stanie 

Powiatu Myszkowskiego przekazany był radnym na tablety. Raport ten zawiera wiele 

danych, które mogą być przydatne dla komisji Rady Gminy i Miasta; 

− Pani Przewodnicząca Rady podkreśliła, że problemy związane z oświatą, o których 

wspomniał Radny występują od dziesięcioleci i nie mamy na to wpływu. Jeżeli nie zmieni 

się polityka rządu w tym zakresie, to jako samorząd nic nie zdziałamy. Co roku ubywa 

dzieci, subwencja w zasadzie nie wzrasta. Jeżeli rosną płace dla nauczycieli, subwencja 

również w całości ich nie pokrywa. W chwili obecnej do Oświaty dokładamy około 10 mln 

zł., ale co najważniejsze i z czego powinniśmy się cieszyć, to są inwestycje, które dokonały 

się w roku 2023 i razem z powiatem myszkowskim mamy się czym pochwalić –  kilometry 

dróg, chodników, wymiana oświetlenia ulicznego w naszej gminie oraz przy dobrej 

współpracy z Zarządem Dróg Wojewódzkich, remont drogi krajowej. Mamy zadłużenie                   

w wysokości 14% i jesteśmy jedną z gmin  w stosunku do gmin ościennych o tak 

niewielkim zadłużeniu . Podkreśliła, że samorząd aktywnie działa i co tylko było możliwe 

do wykonania w ostatnich latach, zostało wykonane, również dzięki Zespołowi Usług 

Komunalnych, Ośrodkowi Pomocy Społecznej, szkół  oraz pozostałych jednostek.  

 

3)  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w debacie nad Raportem, Pani Przewodnicząca 

poprosiła o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia wotum zaufania. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marcin Będkowski przedstawił wniosek o udzielenie 

Panu Burmistrzowi wotum zaufania (załącznik nr 27 do protokołu). 

 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 

  

4) 

Pan Marek Kawalec przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

Burmistrza Gminy i Miasta Koziegłowy (załącznik nr 28 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 
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Uchwała Nr 16/III/2024 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy                  

i Miasta Koziegłowy została przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się głosie (od 

głosu wstrzymał się Radny Pan Bartłomiej Grzybek). 

 

Pani Przewodnicząca Rady pogratulowała Panu Burmistrzowi otrzymania wotum zaufania 13 

głosami, przy 14 obecnych Radnych na Sesji. 

Pan Burmistrz Podziękował za udzielenie wotum zaufania. 

Pani Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minutową przerwę w obradach. 

 

          Ad. pkt 10 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk udzieliła głosu Panu 

Burmistrzowi Gminy i Miasta Koziegłowy, celem przedstawienia sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2023 rok. 

1)  

Pan Burmistrz poinformował, że budżet Gminy i Miasta Koziegłowy na 2023 rok uchwalony 

został w dniu 29 grudnia 2022 roku uchwałą. Na dzień 01 styczeń 2023 roku ustalono dochody 

ogółem w wysokości 95 851 536,94 zł, wydatki ogółem w wysokości 105 166 703,56 zł. Wynik 

budżetu - deficyt w wysokości 9 315 166,62 zł. W trakcie 2023 roku dokonano zmian                            

w budżecie - jedenaście uchwał Rady Gminy i Miasta oraz czternaście zarządzeń Burmistrza. 

Plan dochodów w trakcie 2023 roku wzrósł o kwotę 19 405 019,59 zł i na dzień 31 grudnia 2023 

roku wynosi 115 256 556,53 zł. Plan wydatków zwiększony został o kwotę 24 104 309,07 zł                 

i na dzień 31 grudnia 2023 roku wynosi 129 271 012,63 zł. Deficyt budżetu zwiększony został 

do kwoty 14 014 456,10 zł.  

Plan i wykonanie budżetu na rok 2023: dochody rozpoczęliśmy kwotą 95 851 536,94 zł 

faktyczne wykonanie budżetu zostało zamknięte kwotą  114 361 169,08 zł., z czego dochody 

bieżące wzrosły z kwoty 66 055 225,00 do 80 807 198,43 a dochody majątkowe wzrosły                       

z 29 796 311,94 zł. do 33 553 970,65zł. 

Ogółem wydatki zostały zwiększone do kwoty 123 336 586,83 zł., z czego wydatki bieżące 

rozpoczęte kwotą 64 445 076,66 zł. zostały zamknięte kwotą 70 431 619,51 zł., a wydatki 

majątkowe z 40 721 626,90 zł. zostały zamknięte kwotą 52 904 967,32 zł.  Deficyt ostatecznie 

na zamknięcie roku budżetowego wynosi kwotę 8 975 417,75 zł. Zadłużenie Gminy i Miasta 

Koziegłowy na dzień 31.12.2023 roku wynosi 9 539 560,05 zł., co stanowi 14,19 %.  

Dochody realizowane przez poszczególne jednostki budżetowe: na dochody składały się części 

składowe wypracowane przez Urząd Gminy i Miasta poprzez ZUK, GMOPS oraz jednostki 

oświatowe. Ta struktura wynosi od 95%, 3%, 0,08% ,1,04% dając ogólną kwotę planowanych 

dochodów zrealizowanych przez Urząd i jednostki podległe w kwocie po stronie dochodów 

114 361 169,08 zł. Struktura tych dochodów składa się z kilku pozycji: dochody bieżące ogółem 

planowane na dzień 01.01.2023 – 66 055 225,00 zł. zamknęły się wykonaniem  80 807 198,43 

zł., natomiast dochody podatkowe wzrosły z planowanych na dzień 01.01.2023 z 23 506 238,00 

zł. do wykonanych 24 755 328,37 zł. Wskaźniki procentowe świadczą o tym, że zostały one 

wykonane w 103 %, 105%.  Subwencja wynosiła na początku 24 258 594,00 zł., w ciągu roku 

wzrosła, została wykonana, po korektach budżetu państwa i wpływach do budżetu Gminy, kwotą 

28 879 693,40 zł.  
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Dotacja z budżetu państwa planowana w kwocie 8 700 900,00 zł., wykonana została w kwocie                  

9 899 078,73zł., pozostałe dochody własne wzrosły z kwoty 9 282 706,00 zł. do 15 423 640,26 

zł., dochody te pochodziły z naszych wypracowanych środków, natomiast dochody majątkowe 

pierwotnie planowane 29 796 311,94 zł.  zamknęły się kwotą 33 553 970,65 zł. 

Środki z Rządowego Ładu Ład Polski 12 900 000,00 zł. 

Dotacje ze środków europejskich - mijająca perspektywa finansowa dotychczasowa 

12 805 700,95 zł.  zostały ostatecznie zamknięte kwotą 13 128 684,09 zł. 

Środki Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg kwota  1 802 533,60 zł. 

Ogółem sumując te wszystkie pozycje planowanych dochodów na dzień 01.01.2023 kwota 

opiewała na 95 851 536,94 zł, a  została zamknięta i rozliczona bilansem 114 361 169,08 zł. 

Dochody podatkowe Gminy i Miasta Koziegłowy to kwota 24 755 328,37 zł i  stanowi 21,65 % 

uzyskanych w 2023 roku dochodów ogółem. 

Subwencje w kwocie 24 234 050,00 zł, to 21,19 % uzyskanych dochodów (oświatowa 19 516 

487,00 zł, ogólna 4 717 563,00 zł). 

Środki na uzupełnienie dochodów własnych gmin 4 645 643,40 zł, stanowią 4,06 % dochodów. 

Dotacje z budżetu państwa 9 899 078,73 zł. stanowią 8,66 % wpływów na realizację zadań 

bieżących z zakresu administracji rządowej. 

Dotacje bieżące ze środków europejskich 172 179,31 zł, stanowią 0,15 % uzyskanych dochodów  

-ERAZMUS 

Pozostałe bieżące dochody zewnętrzne 1 677 278,36 zł. to 1,47 % uzyskanych dochodów. 

Pozostałe bieżące dochody własne 15 423 640,26 zł, stanowią 13,49 % uzyskanych dochodów 

(wpływy z podatku od spadku i darowizn, opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych, wpływy z części opłaty za sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym, 

zajęcie pasa drogowego, opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, użytkowanie 

wieczyste, wpływy z opłaty targowej). 

Zrealizowane dochody majątkowe  ogółem  wynoszą 33 553 970,65 zł. 

Projekty i programy współfinansowane ze środków Unii Europejskiej to kwota 16 482 500,94 zł 

(budowa ogniw fotowoltaicznych i pomp ciepła na terenie Gmin Koziegłowy i Siewierz, 

Budowa kolektorów słonecznych). 

Środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład - budowa kanalizacji sanitarnej wraz                      

z infrastrukturą towarzyszącą w Koziegłówkach oraz pompownia Koziegłowy 8 000 000,00 zł, 

na budowę żłobka gminnego w Koziegłowach wraz z przebudową istniejącego budynku                         

na potrzeby usług społecznych 4 900 000,00 zł. 

Dofinansowanie z Ministerstwa Infrastruktury zadania przebudowa drogi gminnej Koziegłówki 

ul. Kłodówka - Lgota Górna ul. Jurajska 3 467 594,00 zł. 

Dofinansowanie z samorządu województwa zakupu samochodu ratowniczo - gaśniczego dla 

OSP Winowno 200 000,00 zł, środki z Lasów Państwowych na budowę Klasy z drewna                        

123 000,00 zł, środki z PEFRON na zakup autobusu dla WTZ Wojsławice 330 000,00 zł. 

Wydatki planowane były na 105 166 703,56 zł., w trakcie zmian oraz po zamknięciu roku 

budżetowego zamknęliśmy kwotę wydatków ogółem 123 336 586,83 zł., z czego wydatki 

bieżące to 70 431 619,51 zł. oraz wydatki majątkowe 52 904 967,32 zł. Struktura wydatków 

ogółem do wydatków bieżących i majątkowych przedstawia się następująco: 57,11% wydatki 

bieżące, wydatki  majątkowe w dobie mijającego budżetu wyniosły 42,89%. 
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Część opisową wydatków bieżących przedstawia sprawozdanie z wykonania budżetu, jest tam 

wiele składowych dotyczących: wynagrodzenia i składek, wydatków związanych z realizacją 

zadań statutowych, dotacja na zadania bieżące , świadczenia na rzecz osób fizycznych, 

ekwiwalenty, wydatki na programy z udziałem środków unijnych, obsługa długu i pożyczek.  

Poniesione wydatki majątkowe w 2023 roku wynoszą 52 904 967,32 zł., w tej kwocie znajduje 

się 61 zadań majątkowych wyszczególnionych w poszczególnych działaniach na terenie Gminy     

i Miasta Koziegłowy. Szczegółowy wykaz oraz kwoty zawarte na poszczególne zadania 

wydatków majątkowych przedstawia część opisowa wraz z kwotami, np. dla Szkoły                             

w Pińczycach na zakup instrumentów 55 500,00 zł, czy dla ważnego zakupu samochodu dla 

WTZ 558 000,00 zł, wykonanie monitoringu na obiekcie w Gniazdowie 16 499,99 zł. 

Udzielone dotacje majątkowe 4 504 209,03 zł (Gmina Siewierz uczestnik projektów, budowa 

ścieżki pieszo-rowerowej w Lgocie Mokrzesz, dofinansowanie zakupu samochodu osobowego 

dla Komendy Powiatowej w Myszkowie, zakup sprzętu medycznego dla Przychodni                                 

w Koziegłowach, termomodernizacja budynku, Siedlec Duży zakup samochodu ratowniczo-

gaśniczego, Winowno - zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego, Stara Huta - zakup 

samochodu ratowniczo-gaśniczego). 

Wydatki niewygasające z upływem roku budżetowego: 2 128 119,13 zł co zostało potwierdzone 

przyjęciem uchwały Rady Gminy i Miasta Koziegłowy z dnia 28 grudnia 2023 roku przekazując 

tą kwotę na zadania, które są w trakcie realizacji i będą zrealizowane do 30.06.2024r. 

Zobowiązania wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku dotyczą - rozliczeń z dostawcami robót, 

materiałów i usług, wynagrodzeń z pochodnymi, ekwiwalenty za udział w akcjach OSP, zakup 

energii. Zobowiązania wymagalne nie wystąpiły.  

Pan Burmistrz podsumował tą część, którą realizowaliśmy jako samorząd Gminy i Miasta 

Koziegłowy w mijającym roku budżetowym. Jak zwykle staraliśmy się brać pod uwagę  

pewnego rodzaju wyjścia, pewne analizy i prognozy finansowe oraz nasze możliwości                              

i oczekiwania. Tak był tworzony każdorazowo budżet, który stwarzał z jednej strony czy 

ograniczał wysokość dochodów a z drugiej strony ewentualnie plany wydatkowe. Zawsze 

staraliśmy się na początku te zadania i kwoty bardzo rozsądnie oraz racjonalnie wyważyć.                       

W trakcie minionego roku budżetowego, budżet ten stał się budżetem bardzo aktywnym, bardzo 

rozwojowym i ambitnym. Mimo tych ograniczeń związanych z nową perspektywą finansową 

udało nam się pozyskać zarówno środki z mijającej perspektywy finansowej, gdzie środki                       

te trafiły właściwie w większości w obszar naszych beneficjentów - mieszkańców Gminy                          

i Miasta Koziegłowy - dokładnie 36 milionów złotych wydanych na instalacje w ramach 

odnawialnych źródeł energii, zarówno z Unii Europejskiej, Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska, ale również ze środków krajowych. Budżet był aktywny po stronie dochodowej 

poprzez możliwości, narzędzia naszych pracowników, którzy każdego dnia czuwali nad 

możliwością pozyskiwania środków.  Budżet zakończyliśmy kwotą wydatków majątkowych 

ponad 52 milionów złotych. Możemy powiedzieć, że budżet ten był budżetem w pełni 

skonsumowanym, jeżeli chodzi o nasze możliwości. Bardzo serdecznie podziękował byłej 

Radzie Gminy i Miasta Koziegłowy oraz wszystkim pracującym w zakresie budżetu oraz prosił 

o przyjęcie sprawozdania z jego wykonania. Podkreślił, że udało nam się wspólnie zrealizować 

większość zakładanych celów tego budżetu, który był budżetem dynamicznym i jeszcze raz 

podziękował za to, że z wielkim szacunkiem podchodziliśmy wzajemnie do siebie realizując 
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każdą możliwość strony dochodowej i wydatkowej. Wyraził nadzieję, że wykonaliśmy ten 

budżet najlepiej jak tylko potrafiliśmy. ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 

Łączne sprawozdanie finansowe za 2022 r., sprawozdania roczne jednostek organizacyjnych                   

( ZUK, GMOPS, M-GOPK, ZEAOS oraz placówek oświatowych stanowią załącznik nr 30                      

do protokołu).  

Informacja o stanie mienia komunalnego za 2023 rok, którą również otrzymali wszyscy Radni 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

2) 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Damian Cesarz   Uchwałę Nr 4200/VI/60/2024 z dnia 4 kwietnia 

2024 r. VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, zawierającą  

pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu  z wykonania budżetu za 

2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego ( opinia stanowi załącznik nr 32 do 

protokołu). 

3) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marcin Będkowski odczytał Uchwałę Nr 1/2024 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Koziegłowy z dnia 31 maja 2024 r. zawierającą 

pozytywną opinię o wykonaniu budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy za 2023 rok oraz wniosek 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi (załącznik nr 33 do protokołu) 

4) 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Damian Cesarz odczytał Uchwałę Nr 4200.VI.112.2024               

VI składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 17 czerwca 

2024 r. zawierającą pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej  w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Gminy i Miasta Koziegłowy absolutorium za 2023 rok ( załącznik nr 34                     

do protokołu). 

5)  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Michał Kubalski  przedstawił pozytywną 

opinię komisji stałych Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu i wniosku w sprawie 

absolutorium ( załącznik nr 35 do protokołu).  

6)  

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk otworzyła dyskusję nad przedstawionymi 

materiałami. Radni nie zgłosili się do dyskusji. 

Pani Przewodnicząca Rady podkreśliła, że budżet przekroczył kwotę 123.336.000 zł., a ponad 52 

mln zł stanowią wydatki majątkowe. Jak Pan Burmistrz wspomniał wykonano 61 zadań i nie ma 

takiej miejscowości, żeby w ubiegłym roku coś się nie zadziało, a między innymi w zakresie 

dróg. Zakupiono działkę i dzięki temu realizowana jest droga Rzeniszów - Wojsławice.                          

W ostatnich latach zakupiono samochody pożarnicze dla jednostek OSP Cynków, Winowno                     

i Siedlec Duży. Realizowana jest inwestycja budowy żłobka i budynku wielofunkcyjnego przy 

żłobku oraz wiele innych zadań, również w szkołach: remonty sal lekcyjnych, zielone 

pracownie. Jeżeli w danej miejscowości realizowana jest inwestycja, będzie służyła na kolejne 

lata. Poprzednia Rada, której również była Przewodniczącą, realizowała takie założenie, że jeżeli 

zaczynamy inwestycję w danej miejscowości, obojętnie czy to jest szkoła, ochotnicza straż 

pożarna, czy droga, ścieżka lub inne, wykonywane również wspólnie z powiatem myszkowskim 

lub we własnym zakresie, jeżeli została rozpoczęta, to należy ją zakończyć. Radnym 
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udostępniono materiały dotyczące wydatków w poprzedniej kadencji, z których wynika jakie 

kwoty zostały przeznaczone na poszczególne miejscowości. Znaczne środki zostały 

przeznaczone dla Miasta Koziegłowy, które jest naszą wizytówką i inwestycje, które 

realizowane są w Koziegłowach wszystkie pozostałe  miejscowości gminy potrafią dostrzec                      

i zauważyć, że inwestujemy w miasto, o które trzeba dbać i należy wspierać. Myśli że również              

w obecnej kadencji te inwestycje, które zamierzamy zrealizować dojdą do realizacji i z każdym 

rokiem nasza Gmina i jej miejscowości będą wyglądały coraz lepiej i mieszkańcy również będą 

to dostrzegać. Inwestycje, które zostały poczynione dla mieszkańców – kolektory słoneczne , 

fotowoltaika  czy pomy ciepła są namacalnym przykładem  dbałości i z tego możemy być 

dumni.  

 

7) 

Pan Artur Kciuk przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2023 r. (załącznik nr 36 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały.  

 

Uchwała Nr 17/III/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok 

została przyjęta 14 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

8)  

Pan Leonard Jagoda przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy               

i Miasta Koziegłowy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok (załącznik nr 37                  

do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały.  

 

Uchwała Nr 18 /III/2024 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Koziegłowy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok została przyjęta 14 głosami „za” 

(jednogłośnie). 

 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk w imieniu całej Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy  pogratulowała Panu Burmistrzowi jednogłośnego uzyskania absolutorium. 

 

Pan Burmistrz podziękował Pani Przewodniczącej i całej Radzie Gminy i Miasta Koziegłowy                

za taką akceptację. Poczytuje to jako dobry moment do dalszej wytężonej pracy. Można byłoby 

jeszcze wiele mówić o budżecie i o działaniach, które realizuje samorząd Gminy i Miasta 

Koziegłowy, ale chyli czoła przed każdym, kto z pozycji sołtysa, mieszkańca, pracownika czy 

samorządowca jest zaangażowany w nasze życie samorządowe. Przedstawione cyfry i materiał 

jest tylko dokumentem zebranym w całość, ale na to wpłynął cały rok pracy samorządu i nasza 

wytężona działalność. Jeszcze raz podziękował za skwitowanie i jak powiedział , jesteśmy 

wszyscy po to, aby działać na rzecz naszych mieszkańców i będziemy to robić w dalszym ciągu.  
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Ad. pkt 11 

 

Pan Marek Kawalec przedstawił projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 

do Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Myszkowie 

(załącznik nr 38 do protokołu). 

Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 19/III/2024 w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Myszkowie została przyjęta 14 

głosami „za” (jednogłośnie). 

 

 

Ad. pkt 12 

 

Pan Artur Kciuk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 

199/XXII/2005 z dnia 22 lutego 2005 r. w sprawie utworzenia Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Oświaty Samorządowej Gminy i Miasta Koziegłowy oraz nadania Statutu 

(załącznik nr 39 do protokołu). 

Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 20/III/2024 w sprawie zmiany Uchwały nr 199/XXII/2005 z dnia 22 lutego 2005 r.                       

w sprawie utworzenia Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty Samorządowej Gminy 

i Miasta Koziegłowy oraz nadania Statutu została przyjęta 14 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

Ad. pkt 13 

 

Pan Leonard Jagoda przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Gminy i Miasta Koziegłowy z 24 listopada 2016 r. nr 163/XXV/2016 w sprawie wskazania 

jednostek organizacyjnych obsługiwanych przez Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty 

Samorządowej Gminy i Miasta Koziegłowy (załącznik nr 40 do protokołu). 

Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 21/III/2024 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy i Miasta Koziegłowy z 24 

listopada 2016 r. nr 163/XXV/2016 w sprawie wskazania jednostek organizacyjnych 

obsługiwanych przez Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty Samorządowej Gminy                    

i Miasta Koziegłowy została przyjęta 14 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

Ad. pkt 14 

 

Pan Leonard Jagoda przedstawił projekt uchwały w sprawie zarządzenia 

przeprowadzenia wyborów w jednostkach pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy – 

sołectwa (załącznik nr 41 do protokołu). 

Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 
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Uchwała Nr 22/III/2024 w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów w jednostkach 

pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy (sołectwa) została przyjęta 14 głosami „za” 

(jednogłośnie). 

 

Ad. pkt 15 

 

Pan Leonard Jagoda przedstawił projekt uchwały w sprawie zarządzenia 

przeprowadzenia wyborów w jednostkach pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy - miasto, 

dzielnica (załącznik nr 42 do protokołu). 

Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 23/III/2024 w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów w jednostkach 

pomocniczych Gminy i Miasta Koziegłowy (miasto, dzielnica) -została przyjęta 14 głosami „za” 

(jednogłośnie). 

 

Ad. pkt 16 

 

Pan Marek Kawalec przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok (załącznik nr 43 do protokołu). 

Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 24/III/2024 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Miasta Koziegłowy 

na 2024 rok została przyjęta 14 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

Ad. pkt 17 

 

Pan Marek Kawalec przedstawił projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji dla Parafii 

Kościoła Starokatolickiego Mariawitów pw. Św. Marii Magdaleny w Gniazdowie z 

przeznaczeniem na prace konserwatorskie, restauratorskie przy Kościele Starokatolickim 

Mariawitów pw. Św. Marii Magdaleny w Gniazdowie, wpisanym do gminnej ewidencji 

zabytków (załącznik nr 44 do protokołu). 

Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 

 

Uchwała Nr 25/III/2024 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Kościoła Starokatolickiego 

Mariawitów pw. Św. Marii Magdaleny w Gniazdowie z przeznaczeniem na prace 

konserwatorskie, restauratorskie przy Kościele Starokatolickim Mariawitów pw. Św. Marii 

Magdaleny w Gniazdowie, wpisanym do gminnej ewidencji zabytków została przyjęta 14 

głosami „za” (jednogłośnie). 

 

Ad. pkt 18 

 

Pan Artur Kciuk przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 r. (załącznik nr 45 do protokołu). 

Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 
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Uchwała Nr 26/III/2024 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy na 2024 rok została przyjęta 14 głosami „za” (jednogłośnie). 

 

          Ad. pkt 19 

 

      Pani Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Panu Burmistrzowi, celem przedstawienia 

informacji o działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Burmistrz przedstawił informację: 

− mieliśmy przyjemność uczestniczyć w konkursie i podsumowaniu konkursu regionalnego 

„Nie zadawalajcie się miernotą”  w Szkole Podstawowej w Pińczycach, byliśmy pod 

wrażeniem zakończenia tego konkursu jak również prac nadesłanych do komisji 

konkursowej; 

− w Ośrodku Promocji Kultury w Koziegłowach w Galerii Promo Arte zorganizowano 

wernisaż wystawy - Powstanie Zamojskie, zachęcał zebranych do odwiedzania wystawy, jak 

również historii Powstania Zamojskiego z czasów drugiej wojny światowej, wystawa bardzo 

ciekawa wracająca  do tamtych czasów; 

− na terenie Gminy i Miasta odbywają się wyjątkowe wydarzenia integracyjne – odbył się 

festyn Rodzinny w Szkole Podstawowej w Gniazdowie oraz koncert z okazji Dnia Mamy                          

na Rynku w Koziegłowach, mieliśmy przyjemność wysłuchać wspaniałego koncertu oraz 

uczestniczyć  w otwarciu wernisażu w Galerii Jurajskiej; 

− kolejne tematy są związane z budową dróg na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy - staramy 

się na bieżąco podczas wspólnych spotkań, komisji ale i rad budowy rozwiązywać bieżące 

problemy. Procesy inwestycyjne na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy, bardzo licznych 

inwestycji nastręczają różnego rodzaju obawy, wątpliwości, a czasami problemy. Zaprosił 

wszystkich mieszkańców, którzy mają obawy odnośnie budowy tychże odcinków dróg 

gminnych i powiatowych do kontaktu z referatem inwestycji i zamówień publicznych. 

Wszystkie zgłoszone uwagi i wnioski  przekazywane są  na radę budowy i analizowany jest 

każdy przypadek z należytym szacunkiem; 

− powołanie na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy szkoły z oddziałami integracyjnymi-  

rozpoczęliśmy działania informacyjne w tym kierunku. W chwili obecnej analizujemy Szkołę 

Podstawową w Koziegłówkach, pod kątem szkoły z oddziałami integracyjnymi. W dniu 

dzisiejszym odbyła się wizyta Pani Inspektor w celu analizy warunków organizacyjnych, 

technicznych i powołania tejże możliwości edukacji dzieci niepełnosprawnych; 

− podziękował Panu Wiceprzewodniczącemu Rady GiM Damianowi Cesarzowi                                    

za zorganizowanie spotkania z księdzem proboszczem Parafii w Winownie i wyraził nadzieję, 

że w niedługim czasie samorząd Gminy i Miasta Koziegłowy pochyli się nad uchwałą 

przekazującą część gruntu zajętego pod użytkowany cmentarz w Winownie tak, aby 

administratorem stał się rzeczywisty użytkownik tego terenu. Mamy jeszcze jeden taki obiekt 

w miejscowości Gniazdów, ale o tym będą rozmowy w przyszłości; 

− regulacja granic w ciągach dróg gminnych -  Państwo Sołtysi oraz Państwo Radni doskonale 

wiedzą, że każdy chce, abyśmy jeździli po pięknych i szerokich wyasfaltowanych drogach, 

niemniej jednak czasami dochodzi do ludzkich konfliktów. Sprawa regulacji dróg jest 
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przedmiotem postępowań, a to trwa. Czasami proces inwestycyjny przez to tak zwane „dobre 

sąsiedztwo” jest zaburzony lub nieumożliwiony, staramy się takie konflikty indywidualne 

rozstrzygać na bieżąco. Mamy geodetę, który wskazuje punkty graniczne, jeżeli osoba nie jest 

zadowolona z rozstrzygnięcia, to jest cały proces postępowania administracyjnego, który 

przedłuża się w miesiące i nawet lata, jeżeli strony się odwołują od rozstrzygnięć 

administracyjno-prawnych; 

− Dzień Dziecka obchodzony był w poszczególnych miejscowościach, m.in. Koło Wędkarskie 

AMUR zorganizowało zawody dla najmłodszych, w tym roku ponad 70 dzieci i młodzieży 

przybyło na zbiornik Koziołek, aby uczestniczyć w tych zawodach. Również odbył się dzień 

dziecka na terenie za Ośrodkiem Kultury  w Koziegłowach. Aby przedłużyć ten dzień dziecka 

zaprosił w najbliższą sobotę na popołudniowe zajęcia i wieczorną zabawę na Orliku                         

w Koziegłowach; 

− Pani Skarbnik Jadwiga Matyja przeszła już na emeryturę i zakończyła pracę. Z dniem                          

1 czerwca odbyło się oficjalne wprowadzenie nowej Pani Skarbnik. Złożył podziękowania dla 

całego zespołu, również dla ustępującej pani Skarbnik; 

− nowe spojrzenie na usługi społeczne, coraz częściej dochodzi do łączenia wielu funkcji oraz 

obszarów życia instytucji publicznych i stąd tzw. Centra Usług Społecznych, bardzo modny 

temat, bardzo na czasie, aby łączyć wiele działań w tych nowo powoływanych obszarach 

aktywności społecznej; 

− Pan Sekretarz reprezentował Burmistrza na 101-leciu naszej mieszkanki, przyłączamy się 

również wszyscy do  tych życzeń nawet dzisiaj, aby każdy mieszkaniec mógł takich pięknych 

lat na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy dożyć; 

− odbyło się pierwsze w nowej kadencji szkolenie Regionalnej Izby Obrachunkowej dla 

organów wykonawczych, uczestniczył w dwu dniowym szkoleniu i mam nadzieję,                                

że zarówno szkolenie jak i wnioski płynące z tych szkoleń pomogą w jeszcze lepszym 

wydatkowaniu środków publicznych; 

− Partnerstwo Północnej Jury - trzech naszych przedstawicieli jest w PPJ, a są to: Pani Bożena 

Kolasa, Pani Justyna Błońska-Ćwik i Pan Leonard Jagoda, bardzo aktywnie działamy                         

na rzecz tego Stowarzyszenia. Jest opracowana nowa strategia finansowa, nowe wyzwania, 

nowe programy i projekty. Mamy nadzieję, że w tej nowej perspektywie finansowej PPJ, 

którego członkiem jest Gmina i Miasto Koziegłowy, będzie brała w tym aktywny udział 

poprzez podmioty społeczne, działalność samorządową ale również i osoby fizyczne dla 

których takie środki będą również przekierowywane; 

− w Mysłowie odbyła się uroczystość nadania imienia Szkole Podstawowej  - Św. Antoniego                   

z Padwy. Podziękował za zorganizowanie uroczystości organowi prowadzącemu oraz całej 

społeczności szkolnej;  

− inwestycje podmiotów gospodarczych, które funkcjonują na  terenie Gminy i Miasta 

Koziegłowy - jednym pomagają, drugim przeszkadzają. Staramy się, aby samorząd 

wypośrodkowywał te wzajemnie sprzeczne czasami stanowiska i relacje. Firma Żywiec 

Zdrój, która funkcjonuje na terenie Rzeniszowa stara się, aby  inwestycja, którą zaplanowała 

w poprzednich latach doszła do skutku. Mamy nadzieję, że regulacja dróg, zgód dojdzie                         

do skutku i ta inwestycja pozwoli im na pewny i stabilny rozwój; 



 27   

− odbywały się festyny w miejscowościach: Cynków, Pustkowie Lgockie, Siedlec Duży,                          

Pińczyce oraz Winowno, a za ich organizację podziękował Organizatorom. Cieszy się, że po 

okresie pandemii, zamknięcia się w domach wychodzimy z tymi lokalnymi inicjatywami na 

zewnątrz, że mamy możliwość wzajemnej integracji; 

− posiedzenie Zarządu Związku Powiatowo-Gminnego „Jedźmy Razem” – związek rozrósł się 

do 22 podmiotów, które są już członkami tego Związku. Jest to powiat myszkowski, 

zawierciański i Miasto Siewierz. Wspólna decyzja włodarzy gmin i powiatów 

myszkowskiego oraz zawierciańskiego jest taka, aby komunikacja publiczna którą 

organizujemy wzrastała coraz mocniejszym nie tylko sprzętem, taborem ale i liniami. 

Zachęcał do korzystania z tych środków transportu. Linie te po części wykorzystujemy 

również do dowozu uczniów nie tylko na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy, ale również 

sąsiedniej Gminy Woźniki, czy dalej również, w kierunku Częstochowy; 

− w nowej kadencji jest przedstawicielem Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 

było spotkanie, na którym również poruszano sprawy organizacyjne związane z okresem 

letnim, zabezpieczenia ale i  również pewnych form prewencji, która z okresem wakacyjnym 

jest wszystkim służbom, inspekcjom oraz nam samorządom bliska; 

− odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy z Kurator 

Oświaty. Mieliśmy przyjemność jako jedna z pierwszych gmin województwa śląskiego 

gościć w tak zwanym cyklu objazdu oświatowego Śląską Kurator Oświaty Panią Aleksandrę 

Dyle, która była zapoznana z naszymi szkołami i myśli, że wyjechała pełna podziwu                            

z poziomu, ale również z zaangażowania lokalnych społeczności oświatowych; 

− Centrum Opiekuńczo - Mieszkalne, które chcemy stworzyć po byłej szkole w Markowicach: 

12 czerwca br. odbyło się spotkanie, ale i również wczoraj w Dąbrowie Zielonej. Mamy 

nadzieję, że wzór, który powstał jako pierwszy COM w woj. śląskim w Dąbrowie Zielonej 

będzie powtórzony jako obiekt bliźniaczy z podobną funkcją na terenie Gminy i Miasta 

Koziegłowy. COM daje namiastkę mieszkania i życia we własnym domu, we własnym 

gospodarstwie przy pomocy opiekuna, wsparcia pracowników tegoż ośrodka i taki chcemy 

stworzyć w Markowicach; 

− odbyło się Walne zebranie Stowarzyszenia Związku Gmin Jurajskich, do którego należymy, 

wybrane zostały nowe władze, ale i również nowe kierunki rozwoju tego stowarzyszenia, 

będzie czas na Komisji Wspólnej oraz Społecznej porozmawiać o obszarze i wejścia Gminy 

Koziegłowy w okres realizacji zadań związanych z zamczyskiem. Jest to perełka na szlaku 

gmin jurajskich, pewnej niezwykłości, że zamek na szlaku jurajskim położony jest w terenach 

bagiennych właściwie w rozwidleniu rzek; 

− rozstrzygnął się konkurs Zielona Pracownia prowadzony przez Fundusz Ochrony Środowiska, 

szczęśliwym zdobywcą tego grantu jest Szkoła Podstawowa w Gniazdowie; 

− w Zespole Szkół w Koziegłowach prowadzona jest sekcja szachowa, gdzie odbył się turniej 

szachowy- kilkadziesiąt adeptów zmierzyło się na tych zawodach; 

− podsumowanie osiągnięć uczniów w ramach edycji regionalnych konkursów przedmiotowych 

Jurajskich Nauczycieli Twórczych - nieżyjąca już nasza Pani Profesor Jadwiga Węgrzyn była 

założycielem takiego stowarzyszenia, które by oddolnie wspierało pracę nauczycieli i też te 

konkursy są jak gdyby pokłosiem tamtej inicjatywy i z dwóch mamy teraz dokładnie 16 

konkursów przedmiotowych dla różnych kategorii wiekowych. Podsumowanie odbyło się                 
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w MGOPK, a już obejmuje swoim zasięgiem pięć powiatów naszego Subregionu 

Północnego; 

− Gmina i Miasto Koziegłowy poprzez miejscowość Cynków ma przymiot uczestniczenia                    

w Gminnej Spółce Wodnej. Nasze dwie reprezentantki: Pani Sołtys z Cynkowa oraz Pani 

Justyna Błońska-Ćwik były na Walnym Zebraniu Częstochowskiego Związku Spółek 

Wodnych, gdzie Gmina i Miasto Koziegłowy stara się również w budżecie wspierać to 

zadanie przekazując dotacje dla tegoż podmiotu. Zachęcił do współpracy z Referatem 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska tak, aby nie tylko Cynków, ale i inne najważniejsze 

problemy wodne dotyczące melioracji i urządzeń również były przez tą dotację i przez ten 

podmiot, który dotujemy, rozwiązywane; 

− osiedla budynków lub pewnego rodzaju utrudnienia dostępu do dróg publicznych - mamy 

osoby oraz podmioty, które chcą ewentualnie na własny koszt zrewitalizować części gruntów, 

które stanowią grunty gminne, aby otworzyć je pod względem zabudowy mieszkaniowej. 

Uważamy, że jest to dobry również kierunek. Kierunek również dobry i myśli, że skuteczny, 

to strefa ekonomiczna w Markowicach. Podziękował Panu Sołtysowi, Panu 

Wiceprzewodniczącemu oraz Radzie Gminy i Miasta Koziegłowy, która swego czasu podjęła 

uchwałę w sprawie przystąpienia zmiany miejscowego planu dla tego terenu. Przechodzimy 

już w realia, które wyraził nadzieję, że  staną u podstaw sprowadzenia poważnego inwestora, 

który w krótkim czasie zaprezentuje możliwości zagospodarowania tego terenu; 

− w szkole w Lgocie Mokrzeszy odbyła się uroczystość 10-lecie nadania szkole imienia  Agaty 

Mróz-Olszewskiej, podziękował przedstawicielom samorządu oraz wszystkim osobom, które 

uczestniczyły w tym wydarzeniu. Akcent obchodzenia 10-lecia miał wymiar szczególny 

ponieważ również uczestniczyły osoby bliskie,  ale również przedstawiciele fundacji 

stowarzyszeń działających na rzecz przeszczepów szpiku kostnego czy krwiodawstwa; 

− Pani Justyna Błońska reprezentowała Gminę i Miasto Koziegłowy w gali działaj lokalnie -

CIL zawierciański, z którym Gmina i Miasto Koziegłowy współpracuje, w którym również 

część stowarzyszeń, organizacji i podmiotów zdobywa małe granty. Otrzymaliśmy nagrodę 

jako solidny partner, który pomaga w doborze tychże projektów , ale i uczestniczy                             

w kolejnym konkursie; 

− w OSP Rzeniszów odbyło się zebranie sołeckie. Pani Radna Grażyna Sitek wraz                                       

z Nadleśnictwem, co było w przedmiocie obrad również wtorkowego spotkania - 

omawialiśmy ewentualny wniosek Nadleśnictwa w celu budowy farmy fotowoltaicznej                         

i stacji do produkcji zielonego wodoru. Również były poruszane inne sołeckie sprawy, które 

były ważne z punktu widzenia sołectwa; 

− podziękował Prezesowi jednostki OSP z Koziegłówek Panu Zenderowskiemu za to,                               

że przygotował przepiękną uroczystość pasowania młodzieżowej drużyny pożarniczej; 

−  odbyła się olimpiada sportowa Warsztatów Terapii Zajęciowej w Wojsławicach na Orliku                 

w Koziegłowach, a jest to wyjątkowa aktywność wszystkich podmiotów: środowiskowych 

domów pomocy społecznej, warsztatów terapii zajęciowej, przyjaciół Wojsławic a było tych 

podmiotów dokładnie siedem. Podziękował wszystkim podmiotom oraz organizacjom, które 

pomogły w przygotowaniu i zorganizowaniu tego wydarzenia; 

− w trakcie budowy jest żłobek  - co wtorek odbywają się rady budowy żłobka. Przy każdej 

inwestycji są wyzwania i tematy, które warunkują pewnego rodzaju uzgodnienia, problemy                 
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i wnioski. Mamy nadzieję, że dojdziemy do porozumienia z wykonawcą i będziemy mogli tą 

inwestycję w terminie oddać. Na dzień dzisiejszy mamy pewnego rodzaju zagrożenia 

związane z dostarczaniem mediów do tegoż budynku, a nie jest to zależne od wykonawcy ani                  

od nas. Zakład gazowniczy wstrzymał przyłącza na dwa lata do przodu. Nie ma żadnych 

inwestycji przyłączeniowych. Musieliśmy wykonać naprawdę ciężką pracę, żeby 

uwzględniono nasz wniosek, co nam się udało. Zakład gazowniczy robi dopiero 

dokumentację projektową i mam nadzieję, że będzie to w trakcie realizowane; 

− Koło gospodyń „Mysłowianki” w sobotę będzie reprezentowało województwo śląskie                        

w konkursie w Warszawie w zakresie kultury folkloru, ale i również gastronomii. Ten 

wyjątkowy konkurs odbędzie się pod patronatem Pani Prezydentowej Agaty Kronhauser-

Dudy; 

− sprawa obwodnicy - są ostateczne wskazania lokalizacyjne i projekty budowlane. Wszystkich 

chętnych począwszy od Gniazdowa, a kończywszy na Koziegłówkach zachęcił                                  

do oglądnięcia dokumentacji ostatecznej już niezmiennej. Dokumentacja ta uwzględniła część 

wniosków mieszkańców. Dokumentacja z opisem rysunkowym znajduje się w Referacie 

Inwestycji i Zamówień Publicznych. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych przesłanek                             

o zaniechaniu tej inwestycji. Wpisana jest w budżet i w wieloletnią prognozę finansową 

województwa śląskiego i jest zapewnione na chwilę obecną finansowanie w 100%. Część 

mieszkańców była zaskoczona na etapach okazania podziału gruntów, wskazania zajęcia. 

Również my byliśmy zaskoczeni, ponieważ  zajmują nam przepompownię na ulicy Żareckiej, 

ale nam oddadzą po procesie inwestycji nienaruszoną; 

− gospodarka odpadami - temat bardzo istotny z punktu widzenia mieszkańców i obsługi 

operatora oraz zarządzającego. Jesteśmy po otwartym przetargu, niemniej jednak przez dwa 

miesiące- lipiec i sierpień będzie dotychczasowy operator czyli firma Saniko, z której  

mieszkańcy są zadowoleni. Było najmniej uwag i najmniej problemów z tym podmiotem,                 

a każde ewentualne niedociągnięcie, rozwiązywaliśmy niezwłocznie. Niemniej jednak 

przetarg ma to do siebie, że wygrywa oferta oczywiście zgodna z procedurą, ale najtańsza. Na 

dzień dzisiejszy firma Saniko nie jest brana pod uwagę; 

− droga wojewódzka 789 - został otwarty przetarg na przebudowę tej drogi i z 24 mln zł zrobiło 

się 45 mln zł., jeżeli chodzi o koszty inwestycji. Dyrektor i Zarząd Dróg Wojewódzkich jest 

w kropce i myśli, że Marszałek i Sejmik również. Natomiast powinniśmy zrobić wszystko, 

aby uruchomić ten proces inwestycyjny, aby Gmina i Miasto Koziegłowy mogła ewentualnie 

również pod to zrobić kanalizację sanitarną i rozpocząć projektowanie kanalizacji                                  

w Koziegłowach. Jeżeli ta droga nie dojdzie do realizacji, to znowu musimy przezbroić się                   

w jakieś inne obszary życia. Niemniej jednak ta droga jest już bardzo zniszczona. Gmina                      

i Miasto Koziegłowy podpisała porozumienie z województwem Śląskim, chce wybudować                  

w drodze kanalizację, a  wartość  kosztorysowa kanalizacji sanitarnej, którą miałaby 

finansować gmina jest w tych kosztach, które mamy w budżecie; 

− wymiana oświetlenia ulicznego - 720 opraw oświetleniowych, które założyliśmy do Ładu 

Polskiego Rozświetlamy Polskę. Podmiot gospodarczy zaskarżył nasze postępowanie 

przetargowe. Odbyła się rozprawa w KIO, zapisy regulaminu, który stawiał nam Bank 

Gospodarstwa Krajowego, regulamin został zaskarżony przez podmiot i w KIO wygrał 

podmiot gospodarczy. Jesteśmy w kropce ponieważ jednym z zapisów tego regulaminu było 
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to, że nie można zmieniać zapisów i myśmy tego nie zmienili. Jest niezgodny z ustawą                        

o zamówieniach publicznych. Zobaczymy co powie na to Bank Gospodarstwa Krajowego; 

− maszt telefonii komórkowej w centrum miejscowości w Pińczycach - na BIP-ie zostało 

zawieszone zawiadomienie o rozpoczęciu wydawania procedury pozwolenia na budowę. 

Słusznie nie spodobało się to mieszkańcom. Radny Pan Piotr podjął interwencję, napisaliśmy 

interwencję do Starosty, ale również i do operatora, który występował w imieniu właściciela 

telefonii komórkowej, o rozważenie umiejscowienia w innym miejscu; 

− w dniach 19,20 i 21 lipca br. obchodzimy Dni Gminy i Miasta Koziegłowy. Przygotowujemy 

program na te dni. Zaprosił zebranych oraz wszystkich mieszkańców do uczestniczenia                        

w tych wydarzeniach. 

 

         Ad. pkt 20 

        

    Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła pisma, które wpłynęły do Rady Gminy i Miasta 

w okresie międzysesyjnym: 

− wniosek Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Koziegłówkach o utworzenie oddziału 

integracyjnego w klasie pierwszej. Wniosek wystosowano w związku z pismem złożonym 

przez rodziców dzieci posiadających orzeczenia. Pani Przewodnicząca poinformowała, że 

mówimy o szkole integracyjnej, na co Rada wydała pozytywną opinię na wtorkowym 

wspólnym posiedzeniu Komisji; 

− pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej w Siedlcu Dużym o przekazanie w trwały zarząd 

szkoły pomieszczeń znajdujących się w budynku mieszkalnym przy szkole. Pomieszczenia 

zostaną wykorzystane na przeniesienie obecnego oddziału przedszkolnego Pani 

Przewodnicząca rady poinformowała, że na to również Rada Gminy i Miasta wyraziła zgodę; 

− pismo Starostwa Powiatowego w Myszkowie o rozważenie możliwości współfinansowania 

dodatkowych robót na zadaniu pod nazwą” Budowa ścieżki pieszo-rowerowej od drogi 

wojewódzkiej 789 – Koziegłówki-Mysłów – Osiek w ramach rozbudowy drogi powiatowej nr 

3801 S- Etap II, o co proszą mieszkańcy Mysłowa i Osieka. Proponowana wysokość 

współfinansowania wynosi 50% wartości kosztorysowej, co stanowi kwotę 49.200 zł. Pani 

Przewodnicząca rady wyjaśniła, że nad wnioskiem będziemy debatować w miesiącu sierpniu 

br.; 

− pisma Pana Radnego i Pani Sołtys o poprawienie poboczy drogi w Glinianej Górze oraz                     

o wymianę tablicy ogłoszeniowej.  Pisma te zgodnie z właściwością zostały przekazane Panu 

Burmistrzowi; 

− pismo Ochotniczej Straży Pożarnej w Siedlcu Dużym o udzielenie wsparcia finansowego                 

w kwocie 45.000 zł z przeznaczeniem na dokończenie przebudowy remizy w celu 

wydzielenia dwóch boksów garażowych. Wniosek będzie również dyskutowany na sesji 

sierpniowej; 

− wniosek Nadleśnictwa Siewierz o zmianę miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Rzeniszów na obszarze 14 ha, celem realizacji inwestycji 

polegającej na posadowieniu instalacji OZE produkującej zielony wodór z energii słonecznej 

za pomocą ogniw fotowoltaicznych. Wniosek przedstawiony był przez przedstawicieli 

Nadleśnictwa na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 czerwca 2024 r.  
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            Ponadto wpłynęło pismo mieszkańca Gminy Koziegłowy, adresowane                                        

do Przewodniczącej Rady dotyczące możliwości zabrania głosu na najbliższej Sesji Rady Gminy 

i Miasta, celem zgłoszenia wniosku o powołanie komisji śledczej w celu zbadania sytuacji 

związanej z wypadkiem córki. Mieszkaniec został poinformowany, że Rada GiM nie ma 

podstaw do zajęcia się przedstawioną sprawą.  

Natomiast sesje Rady są jawne, a widzi, że zainteresowany mieszkaniec przybył na sesję,                            

a zwyczajowo każdy mieszkaniec, który poprosi o głos, może to uczynić w „Wolnych 

wnioskach”. 

W dniu 21 czerwca br. wpłynęło zapytanie Radnego Pana Bartłomieja Grzybka dotyczące wyżej 

wymienionej sprawy. Zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy o samorządzie gminnym zapytanie zostało 

przekazane Panu Burmistrzowi, celem udzielenia odpowiedzi. Dyskutowano nad tym również na 

wtorkowym wspólnym posiedzeniu Komisji Rady GiM  

 

Do wiadomości Rady GiM wpłynęły sprawozdania z działalności Związku Gmin 

Jurajskich za 2023 rok. Sprawozdania zostały przekazane radnym na tablety w punkcie: Sprawy 

bieżące dzisiejszego posiedzenia. 

 

Pani Przewodnicząca Rady przypomniała zebranym, że zgodnie z procedurą uchwalania 

budżetu w dniu 15 września br. upływa termin składania wniosków do budżetu na 2025 rok. 

 

        Ad. pkt 21 
 

        Radni nie składali pisemnych interpelacji. 

 

 

       Ad. pkt 22 
 

   W wolnych wnioskach zabierali głos: 

− mieszkaniec Gminy i Miasta Pan Łukasz Piotrowski na wstępie podziękował Radnemu Panu 

Grzybkowi za patronat nad sprawą oraz Panu Burmistrzowi za zainteresowanie się sprawą,            

i docenia, że Pan Burmistrz nie zostawił jego córki samej. Jego obecność na sesji jest 

wyrazem zaniepokojenia i braku zaufania do naszej samorządności. Stała się rzecz 

niedopuszczalna, mała dziewczynka będąc w domu została zraniona, skutkowało to krótką 

hospitalizacją.  Córka została zraniona 30 cm. kawałkiem drzewa, który oderwał się podczas 

prac wykonywanych przez organy Gminy i Miasta Koziegłowy spod kosiarki bijakowej. 

Ciągnikowy postanowił dźwignąć kosiarkę do pionu i kosić jego drzewo, by nie wychodziło 

poza obręb jego działki, można to zobaczyć na filmiku, który udostępnił na kanale YouTube. 

Przez organ powołany przez poprzedników obecnej Rady, a nadzorowany przez Burmistrza 

Gminy i Miasta Koziegłowy, tym organem jest Zakład Usług Komunalnych, zarządzany 

przez Pana Zbigniewa Polaka dziecko zostało zranione. Gdyby nie kamery nikt by nie 

wiedział co się stało i nawet do szpitala dziecko mogłoby nie trafić. Na chwilę obecną 

dziecko ma się dobrze, ale zgodnie z informacjami medycznymi jakie uzyskał, w przyszłości 

może zaistnieć potrzeba łamania przegrody nosowej w celu prostowania nosa i za kilkanaście 

lat dziecko może mieć problem. Od wypadku dziecko boi się ciągników, reaguje strachem                   

i płaczem. Poza tym dziecko dobrze się czuje i jest zadowolony, że dzisiaj nie musi zabierać 
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głosu jako ojciec martwego dziecka, albo dziecka kalekiego. Konsekwencje jakie wynikłyby 

w wyniku śmierci dziecka są nie do opisania. Powyższa sytuacja wydarzyła się 29 lub 26 

maja br. w godzinach rannych. Na miejscu pojawiła się karetka, która zabrała dziecko                         

do szpitala i policja, która przyjęła zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa 

przez pracownika oraz pracowników Zakładu Usług Komunalnych w Koziegłowach. Zostały 

zgłoszone następujące zawiadomienia o możliwości popełnienia przestępstwa: z art. 160 

Kodeksu karnego, z art.  150 Kodeksu wykroczeń, jak również z art. 191 Kodeksu karnego. 

Zakładając nieumyślność zdarzenia, chociaż Prokuratura w Polsce może podjąć różne 

decyzje, Policja w Koziegłowach prowadzi sprawę z art. 160 i 191 Kodeksu karnego,                            

a w dniu 14 czerwca złożył do Prokuratury Rejonowej w Myszkowie wniosek o wyłączenie                     

z postępowania Komisariatu Policji w Koziegłowach, gdyż jest świadom, że współpraca 

między organami samorządowymi a policją jest obiektywnie dobra. Nie chce, aby sprawą 

zajmowały się osoby, które mogą mieć zaburzoną ocenę obiektywną sytuacji i podjąć 

decyzje, które nie spełnią podstawowych wymagań samorządności. Sprawa z art. 150 

Kodeksu wykroczeń prowadzona jest przez Komendę Powiatową w Myszkowie. Dodatkowo 

o sytuacji zostały powiadomione w umownym dniu 3 czerwca następujące instytucje: 

Państwowa Inspekcja Pracy, z tego co wie dalej jest prowadzona kontrola, Rzecznik Praw 

Dziecka, Pani Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Koziegłowy, również Pani 

Prezydentowa przez Kancelarię Prezydenta RP. Nie omieszka jeszcze raz wystosować, skoro 

Pani Prezydentowa będzie w Gminie jako gość tak żeby ta sprawa mogła być poruszona, jak 

również przez Państwową Inspekcję Sanitarną. To ma jasno pokazać stanowisko, że jako dla 

taty dziecka sprawa ta jest dla niego bardzo ważna. Zobowiązanie jakie posiada wobec 

rodziny jest jasne i będzie realizowane dopóki uzna to za zasadne i potrzebne. Wydaje się,                 

że Radni są już zapoznani z wydarzeniami jakie miały miejsce. Przypominał, że zgodnie                   

ze statutem Zakład Usług Komunalnych jest powołany przez Radę, również zostali państwo 

zapoznani z jego determinacją w kwestii zakończenia tej sprawy, która zakończy się                           

w momencie kiedy powie, że jest koniec, by było to jasne. Samorządność w perspektywie 

wydarzeń - doszliśmy do miejsca na osi czasu, kiedy to władza samorządowa, delegująca 

obowiązki do jakich się zobowiązała przed mieszkańcami, zostaje postawiona w sytuacji 

urojonej odpowiedzialności. Ta urojona odpowiedzialność jest czymś, co ma zobrazować,                  

że z jednej strony powołanie do życia przez Radę Zakładu Usług Komunalnych, a z drugiej 

strony zaznaczyć, że przez wzgląd na delegacje zadań na Pana Burmistrza tej 

odpowiedzialności nie może nieść. Również skład Rady się zmienił na przełomie lat 

funkcjonowania Zakładu Usług Komunalnych, więc też nie można mówić                                                   

o odpowiedzialności za to zdarzenie, ale taka odpowiedzialność mimo wszystko ciąży. 

Nazwałby to odpowiedzialnością za zagwarantowanie w czasie bez ustannego dostępu                       

do usług komunalnych i z zagwarantowaniem mieszkańcom tychże usług tak, by mogli się 

skupić na swoim życiu, za co należy poprzednikom podziękować, gdyż intencje założenia 

Zakładu Usług Komunalnych były szlachetne. Córka ma 2,5 roku, z troski, jako rodziców 

wynika legalizm władz samorządowych, wojewódzkich czy państwowych. Jeśli nie 

zagwarantowanie znośnych warunków życia przez państwo polskie w tej gminie, to należy 

odpowiedzieć sobie na pytanie kto na was będzie głosował. By zagwarantować 

bezpieczeństwo dzieciom powołano Radę Gminy i Miasta Koziegłowy. Z powołania władzy 

samorządowej wynika wyrażenie zgody i akceptacji do odpowiedzialności za bezpieczeństwo 
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i życie dzieci. Jeżeli tego Rada nie potrafi zagwarantować, jest w błędzie, że ma prawo                       

do nazywania siebie przedstawicielami władzy samorządowej. Zapytał jak jest to możliwe,                 

że przez działanie Zakładu Usług Komunalnych prowadzone przy nadzorze Burmistrza                       

i zgodzie Rady mogła wydarzyć się ta sytuacja. Powołany przez Radę Zakład Usług 

Komunalnych miał zagwarantować stały dostęp do usług komunalnych, a jako rodzic 

zmuszony jest walczyć o podstawowe prawa jego dziecka przed instytucjami, które zostały 

powołane w celu ochrony mieszkańców. W obliczu zagrożenia zdrowia i życia córki apeluje      

o wzięcie odpowiedzialności za to co się stało i podjęcie kroków, które zapobiegną podobnym 

sytuacjom w przyszłości, ukarania Pana Polaka i Pana Musialika ze zwolnieniem                                

z zajmowanych stanowisk. Zaprosił Pana Burmistrza do swojego domu na mediacje w tej 

sprawie, by wspólnie wypracować rozwiązanie tej sytuacji i wygasić konflikt zanim rozleje 

się na całą Polskę. Następnie Pan Łukasz Piotrowski złożył do Pani Przewodniczącej dwa 

wnioski, które odczytał: 

1) o umieszczenie w porządku obrad najbliższej Sesji Rady GiM, która odbędzie się w lipcu 

2024 r. punktu dotyczącego przeprowadzenia głosowania nad rozwiązaniem Zakładu 

Usług Komunalnych w Koziegłowach oraz przejęcie jego obowiązków przez Urząd 

Gminy i Miasta Koziegłowy; 

2) o umieszczenie w porządku obrad najbliższej Sesji Rady GiM, która odbędzie się w lipcu 

2024 r. punktu dotyczącego przeprowadzenia głosowania nad odwołaniem Pana Polaka                 

i Pana Musialika z pełnionych funkcji oraz przekazanie dalszej dyspozycji dotyczącej ich 

stanowisk Panu Burmistrzowi, który będzie odpowiedzialny za dalsze decyzje personalne 

w tej sprawie. 

 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że w lipcu nie będzie sesji Rady, sesja odbędzie się 

w miesiącu sierpniu br. Nie ma możliwości udzielenia w dniu dzisiejszym odpowiedzi na zadane 

pytania, bo należy to skonsultować z Radą GiM. Nadmieniła, że podczas rozmowy telefonicznej 

przeprosiła Pana Piotrowskiego za ten incydent, który nie powinien mieć miejsca, ale niestety 

wypadki się zdarzają i nie mamy na to wpływu. Oczekuje Pan od nas rzeczy na dzień dzisiejszy 

niemożliwej, o czym Pan doskonale wie. Zanim sprawa nie wyjaśni się w organach, do których 

została zgłoszona – Policja, Prokuratura, Rada nie ma takiej możliwości, żeby zajęła stanowisko 

przed zamknięciem sprawy przez instytucje które są do tego powołane. Rozmawiała na komisji 

we wtorek również z Radnym Panem Grzybkiem i zapytała czy czuje się winnym tego wypadku, 

bo padły tutaj bardzo mocne słowa, zapytała czy pozostali radni również mają być winni temu 

wypadkowi.  

Pan Bartłomiej Grzybek nadmienił, że rozmawiano o tym wypadku we wtorek na posiedzeniu 

wspólnym komisji i bardzo się cieszy, że nic bardzo poważnego się nie stało. 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że telefonicznie przekazała ojcu dziecka, że jako Rada 

ubolewamy nad tą sytuacją, a w dniu dzisiejszym Pan Piotrowski oskarża nas o coś, na co nie 

mamy żadnego wpływu. Ubolewa nad tym, czuje się upokorzona i dotknięta takim wywodem 

sytuacji, jaka nastąpiła w dniu dzisiejszym na posiedzeniu Rady. Nie można Radnych                               

i Burmistrza oskarżać o coś, na co nie mamy wpływu. 

Radny Pan Marcin Będkowski zwrócił uwagę na kwestię, że Pan Piotrowski na wstępie 

poinformował, że ten czyn nie ma charakteru umyślnego, a następnie rzuca ostre słowa                       

w kierunku Burmistrza, Rady, Dyrektora i Kierownika. Prosił o sprecyzowania o co w tym 
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wszystkim chodzi, ponieważ ciężko wywnioskować z wypowiedzi o co tak naprawdę chodzi – 

czy o zrobienie awantury, czy też wyciągnięcie konsekwencji. 

Pan Piotrowski wyjaśnił, że Pani Przewodnicząca nie odczytała jego intencji w sposób 

poprawny. 

Pani Przewodnicząca stwierdziła, że Pan Piotrowski oskarża Radę o coś, na co nie mamy 

żadnego wpływu. Ponownie podkreśliła, że ubolewa nad tą sytuacją, rozmawiała z Panem 

Piotrowskim który przyznał jej rację, natomiast w dniu dzisiejszym jest zupełnie inna rozmowa . 

Jest jej przykro, że córka została uderzona, ale obwinianie za to Radnych nie jest na miejscu. 

Najpierw Pan Piotrowski wywierał presję, by Rada powoła komisję śledcza, dziś padają takie 

oskarżenia, więc doszła do wniosku, że Panu Piotrowskiemu nie chodzi o to, żeby Rada zajęła 

stanowisko, a chodzi o to, żeby ukarać ludzi zanim zostali skazani, a złożone dziś wnioski                         

do tego zmierzają. 

Pan Łukasz Piotrowski wyjaśnił, że Rada nie ma odpowiedzialności za wypadek , użył specjalnie 

słowa „ urojona odpowiedzialność”, gdyż chciał zwrócić uwagę, że jako suwereni Zakładu 

Usług Komunalnych, zgodnie ze Statutem , powołanym przez Radę GiM ogólnie rzecz biorąc 

odpowiedzialność polega na tym, że więcej taka sytuacja nie ma prawa się zdarzyć,                                     

a powątpiewa czy taka sytuacja więcej razy się już nie zdarzy i chciałby uwrażliwić na to i prosić 

o zajęcie stanowiska, że jeżeli taka sytuacja się zdarzy w przyszłości, żeby nie było żadnych 

niejasności w tej sprawie. Zwrócił się następnie do Radnego Pana Będkowskiego o powtórzenie 

pytania. 

Pan Marcin Będkowski zapytał czego dokładnie oczekuje Pan Piotrowski do uzyskania                              

w związku ze złożonymi wnioskami, a ponadto usłyszał też o mediacjach.   

Pani Przewodnicząca Rady nadmieniła, że zgodnie z pismem Pan Piotrowski oczekuje 

zwolnienia Pana Dyrektora. 

Pan Piotrowski przytaknął Pani Przewodniczącej, że tego właśnie  oczekuje i chciałby zacząć 

rozmawiać z przedstawicielami gminy co zostanie zrobione, żeby takie sytuacje się nie 

powtórzyły. 

Pan Marcin Będkowski nadmienił, że od samego początku rozmawiamy, że to zdarzenie miało 

charakter przypadkowy, czyli miało charakter wypadku. Na początku swojego wystąpienia Pan 

Piotrowski nadmienia, że zdaje sobie sprawę, że to był przypadek. Podkreślił, że nikt z nas nie 

zauważył w tym działaniu celowości, czy ktoś celowo ustawił maszynę po to, żeby ten patyk 

poleciał w tamtą stronę? 

Pan Łukasz Piotrowski poinformował, że nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, ale 

wierzy, że to nie było celowe. 

Pan Marcin Będkowski stwierdził, że mówimy o przypadkowości, a z automatu oskarżamy 

konkretnych ludzi. 

Pan Łukasz Piotrowski stwierdził, że postawienie kosiarki bijakowej w pionie przy granicy                         

z działką, przy jego płocie i wycinanie jego drzewa – faktycznie możemy powiedzieć, że była                

to sytuacja przypadkowa, ale w ten sposób nie pracuje się. Jeżeli byłaby to sytuacja czysta jak 

Pan przedmówca mówił, to Komenda Policji w Myszkowie nie zleciłaby postępowania z art. 160 

Kodeksu karnego. Za chwilę może się okazać, że będzie z art. 191 Kodeksu karnego, więc 

sprawa jest rozwojowa. Osobiście nie zna się do końca na postępowaniach administracyjnych. 

Jeżeli jego praca, którą wykonał jest odbierana w ten sposób , ubolewa nad tym, ale zaznacza                 

że Zakład Usług Komunalnych został powołany przez Gminę i nadany Statut , w każdej chwili 
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Gmina może podejmować decyzje odnośnie zmiany Statutu. Osobiście uważa, że kierowca                   

nie zasługuje na zwolnienie, nie wyobraża sobie, żeby osoba w postaci pracownika etatowego                   

w Zakładzie Usług Komunalnych wzięła za to jakąkolwiek odpowiedzialność, chociaż jest 

przekonany, że nad tym organy ścigania będą pracować. Według jego wiedzy i informacji, które 

posiada Państwowa Inspekcja pracy w swoim podsumowaniu stwierdzi podobnie, należy szukać 

problemu gdzieś indziej , ale ze względu na to, żeby nie ryzykować jakimś oskarżeniem , 

pozwem prywatnym nie będzie tego przedstawiał. 

Radny Pan Jacek Sularz poinformował, że był radnym w kadencji, w której powoływano Zespół 

Usług Komunalnych. Zespół Usług Komunalnych istnieje 15 lat i jest to pierwszy wypadek                   

od 15 lat, gdzie ZUK kosi przy setkach kilometrów dróg gminnych , a mamy trzydzieści sołectw 

i przez 15 lat nie było żadnego takiego incydentu. Ubolewa, że dziecko zostało poszkodowane, 

ale był to nieszczęśliwy wypadek. Zapytał czy zwolnienie dyrektora czy kierownika coś zmieni, 

a może mamy nie kosić przy drogach. 

Pan Piotrowski stwierdził, że nie wie czy coś to zmieni czy nie zmieni. Jest przekonany,                           

że organy ścigania jak najbardziej się z nim zgodzą w tezach, które są postawione , również jest 

przekonany, że Państwowa Inspekcja Pracy odpowiednio wyda dokumenty i na tej podstawie 

będzie można podjąć decyzję . Pani Przewodnicząca uwrażliwiła go, że termin głosowania takiej 

uchwały należy odłożyć do momentu kiedy już przyjdą wnioski, więc złoży pismo                                     

ze sprostowaniem,  złoży pismo o możliwie jak najszybsze procedowanie,  kiedy już będziemy 

mieli informację . 

Pani Przewodnicząca nadmieniła, że instytucje do tego powołane wypowiedzą się na ten temat, 

wówczas Rada może zająć stanowisko. 

Pan Piotrowski stwierdził, że mamy konsensus.  

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Panu Dyrektorowi Zespołu Usług Komunalnych. 

Pan Zbigniew Polak na wstępie poinformował, że jest mu bardzo przykro z powodu zaistniałej 

sytuacji, tym bardziej że w tym zdarzeniu uczestniczył pracownik Zespołu Usług Komunalnych. 

Cieszy się, że jak powiedział Pan Piotrowski, córka jest zdrowa i to jest najważniejsze                      

w całej tej sprawie. Zdarzenie miało charakter losowy. Ani jego intencją, ani kierownika czy 

pracownika, który tam był nie było uczynienie krzywdy dziecku i rodzinie. Wielokrotnie 

podejmowano działania na tej drodze na prośbę Pana Piotrowskiego i ten jedyny raz zdarzyło się 

nieszczęście. Nikt tutaj nie mówi, że gmina, dyrektor ZUK czy pracownicy ZUK uciekają przed 

odpowiedzialnością. Jeżeli Pan Piotrowski ma uzasadnione powody, to może dochodzić swoich 

praw zgodnie z obowiązującymi przepisami. Jeszcze raz podkreślił, że jest mu bardzo przykro, 

że doszło do takiego zdarzenia. 

Radny Pan Leonard Jagoda zwrócił się do Pana Dyrektora Polaka podkreślając, że jako Gmina                 

i Rada jesteśmy zainteresowani, by Gmina pięknie i estetycznie wyglądała. Zaglądamy często                   

w różne zakamarki, by ten efekt osiągnąć, bo nie wystarczy posprzątać Rynku w Koziegłowach, 

a zapomnieć o innych miejscowościach. Jeśli powiedział, że zwraca się do Pana Dyrektora 

Polaka, to w taki sposób, że wszystko to co się wydarzyło jest nieszczęściem nas wszystkich 

dotykającym, nie mamy jednak wpływu na to. Chcemy wiele osiągnąć razem, również przy 

wysiłku Zespołu Usług Komunalnych i z jednej strony wypadek, z drugiej zaś strony troska                       

i wrażliwość, żeby ten fragment dzielnicy Wylągi wyglądał równie pięknie. 
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Radny Pan Bartłomiej Grzybek poinformował, że gdy dowiedział się o tym wypadku, pojechał 

do Pana Piotrowskiego, zobaczył wszystkie informacje na ten temat. Był to nieszczęśliwy 

wypadek, ale rozumie Pana Piotrowskiego, bo każdy z nas byłby wzburzony. Jego zdaniem był 

to nieszczęśliwy wypadek, rozmawiał z Panem Burmistrzem o tym zdarzeniu. Należy jeszcze                   

o tym zdarzeniu rozmawiać, spróbować zrobić jakieś wnioski, które może w przyszłości 

pozwolą uniknąć tego typu zdarzeń, albo ograniczyć chociaż w małym stopniu. Wyraził 

nadzieję, że Radnym uda się coś wymyślić wraz z Panem Burmistrzem, który gotowy jest                           

do współpracy. Ze swej strony przede wszystkim cieszy się, że dziewczynka jest zdrowa. 

Pan Burmistrz na wstępie poinformował, że rozumie wszystkie strony w tej sprawie i wszyscy 

ubolewają nad tą sytuacją, która nie powinna mieć miejsca. Znamiona tego czynu wskazują                     

na sposób niezawiniony. Obecnie, jesteśmy przed jakimkolwiek rozstrzygnięciem formalno-

prawnym, prowadzone jest postępowanie wyjaśniające przez odpowiednie instytucje. Dajmy 

więc czas i możliwość wypowiedzenia się wszystkim tym, którzy weryfikują to zdarzenie 

losowe. Faktycznie wypadek nie powinien się zdarzyć, natomiast to zdarzenie było. Mamy 

wśród Radnych strażaków, którzy wielokrotnie uczestniczyli w zdarzeniach, na które nie mamy 

wpływu. Odpowiednie procedury na pewno będą sprawdzone, i będą ewentualnie wyciągnięte 

daleko idące konsekwencje w stosunku do osób, które są odpowiedzialne za tego rodzaju 

sytuacje, w przypadku potwierdzenia, że rzeczywiście są znamiona czynu, który był obarczony 

tymi przepisami, o których Pan Piotrowski wspomniał. Na dzień dzisiejszy jest to kwalifikacja 

wypadku – nieszczęśliwego wypadku. Wszyscy współczujemy Panu Piotrowskiemu i jego 

rodzinie tego zdarzenia losowego. Przeprosił Pana Piotrowskiego za to zdarzenie, które dało nam 

sygnał do pewnego rodzaju działań i niech te działania będą wyjaśnione. Jak wspomniał dziś 

Radny Pan Jacek Sularz, 15 lat działalności Zespołu Usług Komunalnych i setki kilometrów 

dróg, a kiedyś Zespół składał się z kilku pracowników i jednego ciągnika, nie było nawet 

kosiarki i nigdy rów przydrożny w żadnej miejscowości nie był wykoszony, przysiółki były 

zapomniane. Obecnie staramy się, o czym wspomniał Radny Pan Leonard Jagoda, aby każda 

droga i dróżka miała wymiar uporządkowania. To, że takie zdarzenie miało miejsce, wszyscy 

bardzo mocno ubolewają, ale nie miało ono na pewno cech celowości działania. Jeszcze raz 

przeprosił za to zdarzenie. 

Pan Łukasz Piotrowski podziękował Panu Burmistrzowi, bo ogólnie rzecz biorąc Pan Burmistrz 

w tym wszystkim widzi człowieka i potrafi wysunąć najlepsze wnioski, żeby sprowadzić                         

tą sprawę do rozwiązania. Osobiście jest przekonany, że dzięki Panu Burmistrzowi i Panu 

Radnemu ta sprawa znajdzie taki finał jaki powinna znaleźć. Ma nadzieję, że zostaną podjęte 

takie działania, by taka sytuacja więcej się już nie powtórzyła. Podziękował Radzie                                

za wysłuchanie. 

Sołtys wsi Winowno podkreślił, że przysłuchując się kwestii tego zdarzenia, można 

wywnioskować, że nie ma prawomocnego wyroku, a już padają oskarżenia. Jeżeli na przykład 

Pan Dyrektor jest winien, to zajmują się tym odpowiednie organy, a już feruje się wyroki, co nie 

powinno mieć miejsca. 

Pani Przewodnicząca podkreśliła, że wszyscy nad tym ubolewamy, na wtorkowy wspólnym 

posiedzeniu komisji odbyła się szeroka dyskusja na ten temat, rozmawiała na ten temat z Panem 

Piotrowskim, który dziś przedstawia inny front działania. Za jej pośrednictwem próbuje wymóc 

na Radzie działania, które są w tej chwili nieosiągalne. Pozwólmy pracować instytucjom, które 
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są do tego upoważnione, a my pracujmy dla dobra wszystkich naszych mieszkańców. Pracujmy 

wspólnie dla dobra mieszkańców całej Gminy i Miasta.  

 

Ponadto w wolnych wnioskach zabierali głos: 

− Sołtys Pani Dagmara Radosz zaprosiła zebranych na Festyn Rodzinny w Wojsławicach, który 

odbędzie się w dniu 1 lipca br. 

− Radny Pan Bartłomiej Grzybek zaprosił zebranych do strefy kibica finału Mistrzostw w piłce 

nożnej 14 lipca br. o godz. 21,oo w Ośrodku  Promocji Kultury w Koziegłowach. Zaprosił 

również na najbliższą sobotę 29 czerwca br. na festyn przy Orliku w Koziegłowach. 

 

        Ad. pkt 23 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk 

zamknęła obrady trzeciej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy, dziękując radnym oraz 

zaproszonym gościom za przybycie i udział w sesji. 

Na tym obrady trzeciej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy zakończono. 

 

 

 

Protokół sporządziła 

Katarzyna Jagiełło. 

 

 

 

 

 

 

 

 


